
J e g y z ő k ö n y v 
 
 

Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2008. március 4-i, soron 
kívüli üléséről, hangfelvételről 

 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Rákóczy Attila alpolgármester, Sasvári Tamás 

alpolgármester, Dr. Bakács Tiborné, Bakos József (aki később érkezik), Dr. 
Barbalics István, Batka Gyula, Boros Bálint, Csendesné Murányi Ibolya, 
Greller Károly, Hubay Sándor, Kovács Károly, Dr. Ludas László, Melsin 
Valentin, Dr. Novák János, Tátrai Jenő – képviselők, 

 
 Dr. Kovács Ildikó jegyző, Vucskics Anna aljegyző, Dr. Kövesdi Ibolya 

jogtanácsos, Dr. Druzsin Mónika, Kliment Tiborné, Svégel Gábor 
irodavezetők, Dr. Bóta László főigazgató főorvos, Dr. Jaklovics Ferenc orvos-
igazgató, ( az 1. napirend tárgyalásánál),  Dr. Deák Gábor alelnök, Gászpor 
Jenő vezérigazgató, a HospInvest Zrt. képviseletében (az 1. napirend 
tárgyalásánál), Kovács Róbert elnök-vezérigazgató, Dr. Freili Géza 
vezérigazgató-helyettes, a Medical Investments Zrt. képviseletében  (az 1. 
napirend tárgyalásánál), Czakó Imre önkormányzati biztos (az 1. napirend 
tárgyalásánál) – meghívottak  

 
Ormai István polgármester: 
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit. Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének 
hitelesítői Csendesné Murányi Ibolya és Dr. Ludas László képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot  14 igen szavazattal, 2 
tartózkodás mellett elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
65/2008. (III. 04.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete  a 2008. március 4-i soron 
kívüli képviselő-testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül   Csendesné Murányi Ibolya 
és Dr. Ludas László képviselőket választja. 
 
Megérkezik a képviselő-testület ülésére Bakos József képviselő. A képviselő-testület 
létszáma: 17 fő 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület – 17 fővel – 
határozatképes.   
 
Ormai István polgármester javasolja, hogy a képviselő-testület a meghívóban kiküldött 
napirendeket tárgyalja   
  
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a napirendi javaslatot. 
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A képviselő-testület a napirendi javaslatot 15 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett 
elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
66/2008. (III. 04.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja, és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés a Városi Kórház-Rendelőintézet működtetésbe és vagyonkezelésbe adására 

irányuló pályázati eljárásban a tárgyalások eredményéről, az eljárás lezárásáról, 
valamint a további intézkedésekről 
Előadó:  Ormai István polgármester 
 Dr. Novák János, az Eseti Bizottság elnöke 

 
2.) Előterjesztés az önkormányzat 2008. évi költségvetéséről szóló 5/2008. (II. 15.) rendelet 

módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés a Városi Kórház-Rendelőintézet működtetésbe és vagyonkezelésbe adására 

irányuló pályázati eljárásban a tárgyalások eredményéről, az eljárás lezárásáról, 
valamint a további intézkedésekről 
Előadó:  Ormai István polgármester 
 Dr. Novák János, az Eseti Bizottság elnöke 

 
A napirend tárgyalásánál jelen van: Dr. Bóta László főigazgató főorvos, az Eseti Bizottság 
tagja, Dr. Jaklovics Ferenc orvos-igazgató, az Eseti Bizottság tagja, a HospInvest Zrt. részéről 
dr. Deák Gábor alelnök, és Gászpor Jenő vezérigazgató, a Medical Investments Zrt. részéről 
Kovács Róbert elnök-vezérigazgató, és Dr. Freili Géza vezérigazgató-helyettes.   
Jelen van Czakó Imre önkormányzati biztos 
 
Ormai István polgármester: 
Tisztelt Nagyatádiak! Tisztelt Jelenlévők ! A képviselő-testület az elmúlt időszakban, az 
elmúlt hónapok során számtalan alkalommal foglalkozott a Városi Kórház-Rendelőintézet 
helyzetével, azokkal a tennivalókkal, amelyek szükségesek ahhoz, hogy az intézményt abból a 
helyzetből, amiben most van, kimozdítsák, és egy más pályára állítsák. Arról van szó, hogy a 
2006-2007. fordulóján lezajlott, az egész országra kiterjedő ágyszám csökkentési időszakot 
követően az intézmény jelentős aktív ágyszámot veszített, ugyanakkor a szakmaszerkezete, a 
szakmastruktúrája megmaradt. Az az ellátási körzet megmaradt, amely addig is az intézményé 
volt. Tehát itt a dél-somogyi térségben egy meghatározó és valós lakossági szükségletek 
kielégítését szolgáló egészségügyi intézményként dolgozott tovább. Nagyon komoly 
erőfeszítéseket tettek a szakmai, politikai erők annak érdekében, hogy ez a szakmastruktúra, 
ez az intézmény-szerkezet megmaradhasson. Ezt követően azonban látszott az, hogy az 
intézménynek finanszírozási nehézségei vannak, és a gazdálkodása, pénzügyi egyensúlya 
felborult és megbomlott. E probléma és e feladat megoldására egy hosszabb folyamat után az 
kínálkozott megoldásnak és lehetőségnek, hogy az intézményt működtetésbe adják. Mi a cél? 
Mindig ezt mondta el, és most is ezt mondja el: az a célja Nagyatád Város 
Önkormányzatának, az intézmény fenntartójának, hogy ebben a térségben hosszú távon, aktív 
kórházi ellátást nyújtó intézmény, megfelelő szakrendelő működjön úgy, hogy ez az 
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intézmény versenyképes legyen, korszerű ellátást tudjon nyújtani a rászoruló embereknek, és 
biztosítva legyen a működése hosszú távon is. Ez a céljuk. Az intézmény pozícióit áttekintve, 
végig gondolva, ennek a célnak a megvalósításához az egyik mód, az egyik eszköz az 
intézmény működtetésbe adása. Erre írtak ki pályázatot, és ennek a pályázati folyamatnak 
most a döntési szakaszába kerültek. Ez a pályázati felhívás tartalmazza azokat a 
szempontokat, azokat az elvárásokat, és feltételeket, amelyeket fontosnak tartanak teljesíteni, 
és ezen elvárások, feltételek és szempontok teljesítése esetén kerülhet sor működtetésbe 
adásra, fogalmazták meg akkor, amikor a pályázati kiírást elkészítették. Első helyen szerepel, 
hogy egészségügyi ellátásokat biztosító, biztonságosan működő, hosszú távon itt lévő kórháza 
legyen Nagyatádnak és ennek a térségnek. Ugyanakkor feltételül és szempontként szabták a 
leendő működtetőnek az adósságállomány konszolidációjában való részvételét. Feltételnek 
szabták a közalkalmazottaknak felajánlani a továbbfoglalkoztatást, feltételként szabták, hogy 
a kórház szerződéseit vegye át a leendő működtető, ugyanakkor azt kérték, hogy a pályázat 
tartalmazza azt az orvos-szakmai programot, amely mentén a későbbiek során, az évek során 
működtetni kívánja az intézményt. Tartalmazzon fejlesztési programot, és tartalmazza a 
pályázó foglalkoztatásra vonatkozó elképzeléseit.  
Az nyilvánvaló, hogy az intézményben változtatások szükségesek, s mindezeket figyelembe 
véve írták ki a pályázatot. Három működtető vette meg a pályázati kiírást, a tenderdossziét, és 
ketten adták be a pályázatukat: a HospInvest Zrt. és a Medical Investments Zrt. A képviselő-
testület kiküldött egy Eseti Bizottságot, hogy véleményezze a pályázatokat, tárgyaljon a 
pályázókkal. Ezt elvégezte ez az Eseti Bizottság. Több alkalommal ülésezett, lefolytatta a 
tárgyalásokat a pályázókkal, és megfogalmazta javaslatát, és az álláspontját etekintetben. Az 
előterjesztés másik előadója Dr. Novák János, aki az Eseti Bizottság elnöke. Azt kéri, hogy az 
elnök úr a bizottság álláspontját szíveskedjen ismertetni. 
 
Dr. Novák János képviselő, az Eseti Bizottság elnöke: 
Több, mint nyolc hónap telt el azóta, hogy a képviselő-testület a kórház konszolidációjával 
kapcsolatosan több lehetőség közül a működtetésbe adást is felvetette, és az Eseti Bizottság 
kétszeri átalakulás után jutott el a mai naphoz. A bizottság első felállásban elsősorban a 
pályázatok jogi előkészítését végezte, majd amikor ezen túljutottak, egy orvos-szakmai 
megerősödés után folytatta munkáját, és immár a pályázatok továbbra is a jogi, érvényességi 
mellett, az orvos-szakmai szempontok mérlegelésével alakította ki végső álláspontját. Akik 
részt vettek ebben a munkában, tudják, hogy sok-sok hosszú tárgyalás folyt. Úgy gondolja, 
hogy a bizottság valamennyi tagja, és a jelenlévők legjobb lelkiismeretük, és a város, és 
városkörnyék érdekeinek messzemenő figyelembevételével igyekezett feladatát megoldani. 
Bár ennek a kórháznak a fenntartása Nagyatád Város Önkormányzatát terheli, de 
mindamellett olyan területi feladatot lát el, amelyben a feladatot ellátják, de területi segítséget 
nem kapnak. Képviselő-társai nemcsak a testületi üléseken, hanem a bizottsági üléseken is 
részt vehettek függetlenül attól, hogy az Eseti Bizottságnak tagjai voltak-e vagy sem, 
tanácskozási joggal. Aki a bizottság munkájára is kíváncsi volt, az megjelenhetett, 
hozzászólhatott, tanulmányozhatott, érdekelhette és értékelhette a munkájukat. A bizottság 
legutolsó ülésén egyhangú döntéssel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot 
támogatta. Úgy gondolja, hogy a kórház problémáinak a megoldásában a mai lehetséges 
körülmények között a legjobb megoldásra, illetve azon belül a leghelyesebb kiválasztást 
igyekeztek elérni, és ezt terjesztik a Tisztelt Képviselő-testület elé. 
 
Ormai István polgármester: 
A működtetésbe adás egy eszköz, egy megoldási mód a feladat-ellátásra. A lényeg azon a  
célon van, amiről hosszasabban beszélt. Természetesen ilyenkor felmerül, hogy milyen 
alternatívája van ennek a megoldásnak. Azt gondolja, hogy a mai vita során ez bizonyára 
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szóba fog kerülni, de felelősen kell mérlegelni azt, hogy mire van lehetősége Nagyatád Város 
Önkormányzatának, mire vannak meg a kondíciói, és minek vannak meg a feltételei. A 
feladat kettős: konszolidálni kell az intézményt, az adósság-állományát meg kell szüntetni, és 
egy fejlődési pályára kell állítani, ami szintén jelentős befektetést igényel. A tegnapi napon 
421 millió forint adóssága volt a Városi Kórház-Rendelőintézetnek. Sajnos hónapról-hónapra 
nő ez az adósság. Ez az egyik része a dolognak. A másik, hogy nyilvánvalóan folyamatosan a 
működés feltételeit biztosítani kell. Amire utalt, előre kell lépni, versenyképes, korszerű 
ellátást nyújtó intézményt kell fenntartani a városban.  
Az Eseti Bizottság ülésén született határozati javaslatnak az a lényege, hogy a képviselő-
testület adja működtetésbe a Városi Kórház-Rendelőintézetet, adja át a feladatellátást a 
működtetőnek azzal, hogy ehhez kapcsolódóan a vagyonkezelői jogot létesítse ezzel a 
működtetővel. Tehát a működtetésbe adásról van szó, és a kórház-rendelőintézet vagyona az 
önkormányzati tulajdonban marad, a vagyon kezelés kerül a működtetőhöz. 
A bizottság azt javasolja, hogy mindkét pályázatot nyilvánítsa a képviselő-testület 
érvényesnek, az eljárást eredményesnek, és a pályázók rangsorolásánál első helyre a Medical 
Investments Zrt.-t, második helyre a HospInvest Egészségügyi Befektetési Zrt.-t rangsorolja, 
és azt javasolja a testületnek, hogy a kórház-rendelőintézet feladatainak ellátásával és a 
vagyon kezelésével, illetve használatával a Medical Investments Zrt.-t bízza meg a képviselő-
testület. 
Mivel egy nagyon jelentős döntésről van szó, azt javasolja, hogy a határozathozatalkor név 
szerinti szavazásra kerüljön sor. 
A képviselő-testületnek azt indítványozza, hogy úgy tárgyalják a napirendet, hogy kérdések 
feltevésére van lehetőség. Mindkét pályázó képviselteti magát. A HospInvest Zrt. részéről dr. 
Deák Gábor alelnök, és Gászpor Jenő vezérigazgató urak vannak jelen. Tisztelettel köszönti 
őket. 
A Medical Investments Zrt. részéről Kovács Róbert elnök-vezérigazgató, és Dr. Freili Géza 
vezérigazgató-helyettes képviselik a céget.  
Jelen van Czakó Imre úr, aki az önkormányzat megbízásából önkormányzati biztosként 
tevékenykedik a kórház-rendelőintézetnél. 
A kérdések során a pályázókra vonatkozó kérdések vonatkozásában tőlük kérik majd a 
válaszokat.   
 
Kérdések: 
 
Bakos József képviselő: 
Az Eseti Bizottság elnökéhez intézi kérdéseit annak ellenére, hogy részt vett a bizottsági 
üléseken, tehát elviekben minden ismerettel rendelkeznie kellene. Tekintettel arra, hogy több 
tárgyalás volt, az ezekről készült jegyzőkönyvet nem volt módjában elolvasni, mert még nem 
készültek el, és a bizottság álláspontját is csak egy rövid összefoglaló alapján ismeri. Ezért 
volna néhány kérdése, amire egy kicsikét bővebb választ szeretne kérni. 
A jogi tanácsnok úrtól kérdezi: mi a véleménye, meglátása szerint a benyújtott pályázati 
ajánlatok mennyiben felelnek meg a tulajdonosi koncepciónak, illetve a pályázati kiírás 
feltételeinek? Gondol itt elsősorban a kötelezettségekre és a vállalásokra.  
Mit szól ehhez, mint a tulajdonos képviselője és mint az Eseti Bizottság elnöke? 
A HospInvesttel kapcsolatosan: a pályázat 57. oldalának tetején az 5. c. pontban feltüntetett 
együttműködünk kifejezést Ön szerint hogyan kell értelmezni? Azaz mit jelent az, hogy a 
kórház kötelezettségeinek, adósság-állományának rendezésében együttműködünk? 
A 148. oldalon jelzett, még nem létező Nagyatádi Kórház Kft. a pályázó egyszemélyes 
tulajdona, mint ahogyan azt a későbbiekben, a 165-166-170, 167. és egyéb oldalon is utal rá. 
Hol van ennek a kft-nek a pályázati anyaga? Van-e egyáltalán ennek pályázati anyaga? Ez 
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irányú kérdését az előző ülésen a 13-as sorszám alatt már feltette, és át is adta írásban elnök 
úrnak, de miután nem kapott akkor elfogadható, illetve kielégítő választ, ezért megismétli a 
kérdést. 
A becsatolt üzleti terv 149. oldal: hogyan értékelte a bizottság, megfelel-e a tulajdonosi 
koncepciónak, illetve az elvárásoknak? 
HospInvest képviselőjének a bizottság meglátása szerint mi a munkajogi státusza?  
A pályázó által többször is jelzett kiszervezési elképzeléseit a bizottság hogyan értelmezi? 
A beköltöztetéseknél – gondol itt a tüdőgondozóra – hogyan oldják meg az izolálást, 
tekintettel a fertőzésveszélyre, a TBC-re. 
Mennyiben voltak tekintettel a szükséges ÁNTSZ engedélyre, radiológiai előírásokra, stb.? 
Tekintettel arra, hogy itt komoly nézeteltérés volt a költöztetési költségeket illetően a kiíró és 
a benyújtó között. 
Tekintettel az egyes, országos szakorvos hiányokra, és a kórház jelenlegi túlkoros humán 
erőforrására, hogyan tudják megoldani a szükséges szakember ellátást? 
Medical Investments Zrt.-vel kapcsolatosan: a pályázó pénzügyi alkalmasságát – tekintettel a 
pályázatok érvényességére – hogyan minősítette, milyennek ítélte a bizottság? A becsatolt 
egyenlegértesítők megfelelnek-e a kiírásnak, illetve az elvárásoknak? 
Mi a véleménye az Eseti Bizottságnak a tervezett, radikálisnak is nevezhető 
létszámleépítésről? A 107. oldal három tételére gondol. 
Mi a véleménye a bizottságnak az elbocsátottak után ajánlott 50, illetve módosított 100.000 
forint/fő kötbérajánlatról? (HospInvest pályázatában szerepel). 
Ezt is kérdezte már a korábbi alkalommal, de meg kell, hogy ismételje: a Medical Investments 
Zrt. milyen elgondolás alapján tart igényt az önkormányzat tulajdonában álló, és a 
későbbiekben esetlegesen értékesítendő feleslegessé vált ingatlanok bevételeire, illetve annak 
egy részére? 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Polgármester úrtól szeretné megkérdezni, hogy mi volt ez a nagy sietség, hogy a szokásos, 
normális csütörtöki nap helyett keddi napra hívta össze a testület ülését? A kiírás szerint a 
határidőbe még a csütörtöki és a pénteki nap is belefért volna. Miért kellett csütörtök helyett 
keddre összehívni ezt a testületi ülést? 
Az önkormányzati biztostól kérdezi: a pályázati anyagok szerint előreláthatóan július 1-vel 
kerül sor – ha a testület úgy dönt – az intézmény átadására. Addig tervez-e létszámleépítést? 
Ha igen, milyen nagyságrendben, és ennek milyen vonzata van? 
A két pályázótól kérdezi: teljeskörűnek tekintik-e a beadott pályázatukat, a pályázati kiírásban 
foglaltaknak megfelelnek-e?  
 
Melsin Valentin képviselő: 
A pályázóktól kérdezi, először a HospInvest Zrt. képviselőitől: mit jelent, illetve hogyan 
értendő, hogy a jogfolytonossággal átvett szerződések módosítása, vagy újbóli megkötése 
során az önkormányzatot nem érheti hátrány. Ezt hogyan kell értelmezni? 
A pályázati kiírás 4.1.6. pontja szerint az vehet részt az eljárásban érvényesen, aki 
nyilatkozik, hogy ellene csőd-, felszámolási eljárás nem indult, stb. a médiában megjelent 
korábban erre vonatkozó hír a céggel kapcsolatban, hogy ez érinti-e a pályázatot, illetve az 
megállt-e abban az esetben? 
A Medical Investments Zrt. képviselőitől kérdezi: a pályázatba becsatolták a 60 napon túli, 
illetve 60 napon belüli kötelezettség átvállalására vonatkozó elképzeléseit. Az 
előterjesztésben olvasható a tárgyalások során kialakult módosítás. Úgy kell-e ezt értelmezni, 
hogy azon metódus alapján vállalnak kötelezettséget, amelyet a pályázatban benyújtottak, 
azzal, hogy az önkormányzatra háruló rész maximum ez a 100 millió forint lehet? A metódus 
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egyébként ugyanaz-e, illetve azt szeretné megkérdezni szintén – ez mind a két pályázóra 
vonatkozik – a kötbérek megajánlásáról van szó, a különböző beruházások késedelmes 
megvalósulására vonatkozó kötbérek esetében, hogy százalékok vannak megadva, hogy a 
nettó érték hány százaléka. A nettó értéknél melyik értéket kell figyelembe venni? Azt, amit a 
pályázatban feltüntettek az adott beruházásoknál, vagy mi lesz ez az érték, ami alapot képez 
ennek a kiszámításához? 
Az Eseti Bizottság elnökétől kérdezi: mivel itt nem egy kis vagyontárgyról van szó a 
nagyatádi kórház esetében, többféleképpen is értelmezhető ennek az értéke, ehhez képest nem 
érzi-e kevésnek a vagyonkezelői jogért megajánlott összegeket? 
 
Ormai István polgármester: 
Javasolja, hogy az elnök úr kezdje a válaszadást. Önkormányzati biztos, utána pedig a 
pályázók, illetve jómaga. 
 
Dr. Novák János képviselő, az Eseti Bizottság elnöke: 
Bakos úrnak arra a megjegyzésére, hogy sok ülés volt, és ő csak egyen tudott részt venni, 
elmondja, hogy a pályázókkal egy átfogó ülés volt, amelyen Bakos úr végig részt vett, és 
ezeket a kérdéseit mind feltehette volna, ha akarta volna. Igaz, hogy akkor a televízió nem 
volt jelen. 
A pályázatok megfelelnek a tulajdonosi koncepció alapvető elemeinek. Pontosan a 
differenciálás az elbírálás során tett különbséget a két pályázat között. Azért rangsorolta az 
egyiket az első helyre, a másikat pedig a második helyre. Önmagában az, hogy a pályázatokat 
a bizottság érvényesnek vélelmezte, azt jelenti, hogy alapvetően a pályázati elvárásoknak és a 
tulajdonosi koncepciók leglényegesebb elemeinek megfeleltek. A részlet kérdésekben pedig 
pontosan ezen a bizottsági ülésen volt egy nagyon komoly vita és nagyon komoly beszélgetés 
a pályázókkal, és egymás között is, a Bakos úr is hallotta, akkor emlékszik még rá.  
Az 57. oldalon a HospInvest pályázatában az 5/c. pontban, hogy együttműködnek a kórház 
adósságának a kezelésében. Tudni kell azt, hogy akármelyik pályázó nyer, illetve ha sor kerül 
a szerződés megkötésére, az adósságkezelés mindenképpen három oldalú feladat kell, hogy 
legyen, hiszen a jogosultaknak is hozzá kell ahhoz járulni, hogy egy harmadik személy 
belépjen az adósságkezelésbe, és a pályázók nem tárgyalhatnak az önkormányzat nélkül, de 
az önkormányzat sem, mert az adósság átvállaláshoz a jogosult hozzájárulása szükséges. Ha 
gondolja Bakos úr, külön is megbeszélhetik, mert inkább ez jogi tematikai kérdés. 
A kórház kft. egyszemélyes tulajdonáról, ha a pályázó nyeri el a kórház működtetését, akkor 
egy kft. formájában szeretné működtetni, ez csak elképzelés a részéről, de semmi konkrétum 
nincs ebben, és jogi személyként ez a kft. vagy partner nem létezik. 
A 149. oldalon az üzleti terv megfelel-e a tulajdonosi koncepcióknak és elvárásoknak? Azt az 
üzleti tervek tartották megfelelőnek, amely pályázónak az üzleti tervét első helyre 
rangsorolták, és az megfelel a tárgyalások alapján a tulajdonosi koncepciónak és 
elvárásoknak. 
Bakos úr következő három kérdését igazából a pályázónak tudná áthárítani. Azt, hogy a 
HospInvest képviselőjének milyen a munkajogi státusza, igazából nem értette ezt a kérdést. 
Nem alkalmazottja az önkormányzatnak, és nem alkalmazó, ő egyelőre tárgyaló partner. Ha 
elnyeri valamelyik a pályázatot és szerződéskötésre kerül a sor, s a működtetésre valamilyen 
vállalkozási formát fognak választani.  
Kiszervezési elképzelésekkel, a HospInvesttel kapcsolatosan: eddig sem zárkóztak el attól, 
hogy akármelyik pályázó, bizonyos tevékenységeket kiszervezéssel megvalósítson. Van, 
amelyik pályázó ezt később tenné meg, van amelyik pályázó ezt előbb tenné meg. Egyik 
esetben sem, - legalábbis a bizottság részéről - ez ellen különösebb kifogást nem emeltek, és 
megítélésük szerint ez nem sérti alapvetően a kórháznak és az önkormányzatnak az érdekeit. 
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A tüdőgondozó behozása és a szakorvoshiány kifejezetten szakmai kérdés, erre inkább a 
HospInvest mondjon valamit, hogy gondolja, mikorra hozná be, mikorra szervezné meg ezt. 
Ha egyáltalán ez annyira fontos kérdés. 
A pénzügyi alkalmassággal kapcsolatosan nemcsak a HospInvest, hanem mind a két pályázó 
esetében megítélés szerint azoknak az alapvető pályázati kiírásoknak, amit elvártak, megfelel. 
Természetesen ez a rendelkezésre állás garancia az önkormányzat részére, hogy addig ez a 
pénzügyi alkalmasság fennáll, amíg esetleg a szerződés megkötésére kerülhet sor. Véleménye 
szerint nincs olyan pályázó Magyarországon, aki 100 %-os pénzügyi garanciát tudna nyújtani, 
hacsak nem teszi letétbe azt a pénzt, és utána csak az önkormányzat hozzájárulásával nyúlhat 
hozzá. Megítélése szerint azon a szinten, amelyet mindkét pályázó adott, megfelel ez a 
pénzügyi garancia. Ha azokat a feltételeket, amelyeket a szerződésben rögzítenek, nem 
teljesíti, akkor a legrosszabb esetben nemcsak a kötbér, hanem bontófeltételek is felmerülnek.  
A HospInvest pályázatában írt létszámleépítést maga is radikálisnak tartja, hiszen a bizottsági 
üléseken is próbálta nevesíteni, valóban nagyon jelentős létszámleépítés. Három év múlva 
lehetséges, hogy csak 300 dolgozója lenne a kórháznak, amit a maga részéről nem tud 
elképzelni, hogy a jelenlegi szakmai elvárásoknak és struktúrának, a pályázati elvárásoknak 
ez a létszám abban a struktúrában és színvonalon elegendő lenne. 
Arra a kérdésre, hogy milyen jogon tart igényt az önkormányzati ingatlanok értékesítéséből 
származó bevételre, a pályázók képviselői válaszoljanak. Megítélése szerint az önkormányzat 
részéről nem értenének vele egyet. 
A Medical Investments Zrt.-vel való tárgyalások alapján az értékesítésből származó bevétel a 
kórház fejlesztésére lenne fordítva. Nem menne sem az önkormányzat zsebébe, sem a 
működtető zsebébe, hanem kifejezetten a kórház fejlesztési céljait szolgálná. 
Melsin Valentin képviselő-társa kérdezte, hogy nem kevesek-e a vagyonkezelői jogért 
megajánlott összegek? Az egyik pályázónál, ameddig tudták, megemelték, ameddig ő 
hajlandóságot mutatott, a másik pályázónál a kedvezőbb, összegeket elfogadhatónak tartják, 
legalább is a bizottság részéről. 
 
Bakos József képviselő: 
Tanácsnok úr is már kezdi átvenni polgármester úr szokását, hogy ahelyett, hogy a kérdésre 
válaszolna, megpróbálja őt cikizni. A televíziót – ha hiányolta a bizottsági ülésen – miért nem 
hívta meg. Neki nem hiányzott, most sem hiányzik. Hogy itt van, nem az ő kompetenciája 
eldönteni, hogy közvetítsen vagy ne közvetítsen. Tehát ezt kérné mellőzni, tanácsnok úrtól. 
Szeretné, ha a jövőben nem vetődne örökké árnyékra, mert ez nem az első eset, hogy 
olyanokat mond, hogy miért nem kérdezte ő. A múltkor már a társa elmondta, hogy nem 
tudott kérdezni, hiszen anyagot azután kapta meg. Azon a bizottsági ülésen egyetlen egy 
pályázati anyaggal nem rendelkezett. Ha őt meghívják egy tárgyalásra és nem tudja, hogy 
miről van szó, nem tudja, hogy kérdezne. Hallott ott kérdéseket és véleményeket – pro és 
kontra – de nem tudta, hogy miről szól a párbeszéd, mert nem rendelkezett a benyújtott 
dokumentumokkal. Tehát ez jelentősen megváltoztatja a leányzó fekvését. 
A kérdéseit pedig azért tette föl – ilyet nem mondott, hogy egyszer vett, egy bizottsági ülésen 
részt – azt mondta, hogy részt vett valamennyi bizottsági ülésen, csak azon nem vett részt, 
ahol az Eseti Bizottság úgymond értékelte az elhangzottakat, és elmondta, hogy az ülésekről 
készült jegyzőkönyvek nem készültek el. Tehát, hogy hogyan hozta meg az előterjesztésben 
foglalt döntését az Eseti Bizottság, azt nem tudja. Ha a pályázókat akarta volna kérdezni, 
akkor úgy kérdezi, hogy a Medical, illetve a HospInvest képviselője válaszoljon. Az Eseti 
Bizottság véleményére lett volna kíváncsi, de megint nagyon laza válaszokat kapott. 
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Dr. Novák János képviselő, az Eseti Bizottság elnöke: 
Szinte sorról-sorra, pontról-pontra mentek a vita során. Igaz, hogy képviselő-társa többször 
elhagyta a termet, de, hogy aktívan számítottak az ő közreműködésére, az is bizonyítja, hogy 
amikor szünetet tartottak, felhívta telefonon, hogy elment, vagy pedig vissza fog jönni, és 
megvárták, amíg visszajött. De egyetlen egy kérdést és egyetlen egy véleményt nem mondott 
el. Ettől függetlenül természetesen elnézést kér tőle, ha televízióval példálózott. Nem fogja ezt 
tenni többször, ma. 
 
Czakó Imre önkormányzati biztos: 
A kérdésre nagyon rövid választ tud adni: jelen pillanatban az önkormányzati biztos nem 
tervez létszámleépítést. Különös figyelemmel arra, hogy jelen pillanatban a fenntartó által 
korábban előírt létszámleépítés még nem zárult le. Itt mindenkinek felajánlottak más helyen 
álláslehetőséget, tehát az elbocsátás nem az első lépés volt etekintetben sem.  
 
Ormai István polgármester: 
Van egy, a maguk számára kitűzött ütemterv, amely szerint ennek a pályázatnak a 
lebonyolítása zajlik, és ezen ütemterv legoptimálisabb időpontja döntéshozatalra a mai nap. 
Ezért mára hívta össze a képviselő-testület ülését. 
Azt javasolja, hogy a HospInvest Zrt képviselői fáradjanak az asztalhoz. Van néhány kérdés, 
amire tőlük várják a választ.  
 
Dr. Deák Gábor alelnök, a HospInvest Zrt. képviseletében: 
Borzasztó nehéz helyzetben van az önkormányzat, mert egy olyan területről kell dönteni, ami 
egy zárt terület, nem nagyon ismerik az emberek, a döntéshozók, hogy mi folyik egy 
kórházban. Annyi feltételnek kellene megfelelnie, hogy ez szinte lehetetlen. Kellene egy jól 
működő szolgáltató egészségügy, már csak azért is, mert az új törvények szerint a pénz 
követni fogja a beteget, ami azt jelenti, hogy nemcsak azért, mert a kórház elsődleges feladata 
a gyógyítás lesz, továbbra is a beteg, hanem azért is, mert a beteg fog választani. A beteg 
fogja eldönteni, hogy hol kezelteti magát, őt követi a pénz, és ez eldönti, hogy melyik 
intézmény marad fönn. Tehát egy szolgáltató egészségügyet kell csinálni. A másik, hogy a 
városnak az egyik legnagyobb munkahelye ez, tehát fontos szempont az is, hogy a 
dolgozókkal mi a helyzet. A harmadik az, hogy a finanszírozás borzasztó helyzete miatt, 
hiszen a világban csak Magyarországon van egy végtelen igény, mert a beteg embernek 
semmi nem drága, hiszen az ember meg szeretne gyógyulni, és van egy véges forrás. Ez az 
ellentmondás egy világprobléma és egy magyar specialitás is. Ennek következtében egy óriási 
adósság-állomány alakult ki. Ha a bevételhez arányítják, akkor egy nagyon eladósodott 
kórházról van szó, függetlenül attól, hogy működik a kórház. Ezt a hármas szorítást 
tökéletesen, 100 %-ban senki nem tudja megoldani. 
A szakmai részletekben nem szívesen menne bele, de természetesen ha lesz kérdés, 
megpróbál válaszolni, mert a főorvos úr nem jött el. A HospInvest Zrt. egy olyan cég, amely   
egy olyan fajta kórház üzemeltetési módszert honosított Magyarországon, amiben vannak 
tartalékok. Azt szokták mondani, hogy az egészségügy nem üzlet. Ezt úgy módosítaná, hogy a 
gyógyítás nem üzlet. Az az orvos és a beteg kapcsolata, viszont ami körül veszi, az üzlet. 
Milyen épületben, milyen eszközökkel, milyen anyagokkal gyógyít. Ebben van megfelelő 
tartalék, ezt vissza lehet forgatni. 
Elhangzott itt néhány kérdés, amely óvta őket, illetőleg a várost attól, hogy mi lesz, ha csődbe 
megy a cég, felszámolás van ellenük. Erre két válasza van: egy általános, és egy konkrét. Az a 
szerződés, amit bárkivel megköt az önkormányzat, az arról szól, hogy a folyamatos 
betegellátás nem szenvedhet csorbát. Ez azt jelenti, hogy ha bárki üzemelteti ezt a kórházat, és 
bármi történik vele, pl. csődbe megy, pl. az ÁNTSZ azt mondja, hogy rosszul dolgoznak, pl. a 
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biztosítás-felügyelet azt mondja, hogy rosszul dolgoznak, akkor a kórház és a dolgozók 
visszakerülnek a kórház vagy az önkormányzat állományába. Ez így működik, mióta az 
egészségügyi szolgáltatás magánosítva van Magyarországon. Mert jó ha tudják, hogy a 600 
milliárdos OEP finanszírozás, - amely szakellátás - több mint 50 %-ában 
magánszolgáltatókhoz megy. Tehát az általános válasza az, hogy nem éghet vissza. Ez nem 
probléma, ez értelmetlen kérdésfölvetés. Ugyanis még egyszer mondja: bármi történik, akkor 
ez leblokkolódik, birtokvédelem őket nem illeti meg, és elhagyják a kórház területét. 
Konkrétan két megjegyzése van: az egyik az, hogy 2007. szeptember 1. óta a HospInvest Zrt. 
30 %-os tulajdonosa az Európai Fejlesztési és Újjáépítési Bank, amely 20 európai ország, és 
az USA bankja, amely tulajdonostársuk, és nem hitelező, más bankok hiteleznek. Amit éppen 
azért generáltak, azért próbáltak, és azért örülnek ennek, mert tudták, hogy óriási pénzeket 
kell befektetni az egészségügybe, mert jelen pillanatban az egészségügy pénzhiányos is. A 
másik az, hogy ebből következőleg természetesen nincs ellenük sem fölszámolási eljárás jelen 
pillanatban, sem csődeljárás, sem semmilyen pénzügyi gondjuk egy ideig nincs. Még a takaró 
alatt vannak, reméli előbb-utóbb ki fog lógni a lábuk alóla. 
A szakmai koncepciójuk alapvetően az, hogy van egy mérethatékonyságuk.  Megpróbálják 
azokat a feltételeket megteremteni, aminek alapján létre jöhet az orvos-beteg találkozó, és az 
orvos gyógyíthat. A mérethatékonyságuknál fogva jóval nagyobb tartalékokat tudnak ma 
Magyarországon bárkinél csinálni. Tehát jelen pillanatban az egészségügyi szakanyag 
beszerzésük éves szinten – még nem számolja az egri megyei kórházat – 12 milliárd forint. 
Ehhez képest a 400 milliós adóssága az önkormányzatnak talán 2 %-nál valamivel több. Tehát 
ezt elég jól tudják kezelni, miután a kapcsoltuk elég belsőséges a gyártókkal. Ez vonatkozik 
mindenre pl. a mosatásra, az étkeztetésre, és minden olyan központosítható ügyre. A másik az 
erőforrás koncentráció.  
Náluk van egy orvos-team, amelyben vannak szakemberek, és minden kórháznak a vezetője. 
Nekik vétójoguk van. Ez azt jelenti, hogy itt a beszélgetés során, amikor a szakmai programot 
egyeztették, akkor is elmondták, hogy rugalmasak. Elmondták az önkormányzat képviselői a 
tárgyalások során, hogy nem szeretnék mátrixban üzemeltetni pl. a pszichiátriát. Akkor 
megbeszélik, és nem fogják mátrixban üzemeltetni a pszichiátriát. Tehát egy rugalmas 
egyeztetés, hiszen ezek az orvosok gyógyítanak, orvosok nélkül nem lehet gyógyítani. 
Néhány fölvetés a létszámmal kapcsolatban, ami a legkényesebb terület, és a bérleti díjakkal 
kapcsolatban, illetve volt egy kérdés is, hogy teljekörű-e beadott pályázat. Most van itt 
másodszor, elég későn kezdtek el ezzel a pályázattal foglalkozni, el voltak mással foglalva. 
Azt gondolták a legutóbbi megbeszélésen, pontos tájékoztatást nem kaptak, hogy talán 
további tárgyalások lesznek. Azt gondolja, hogy az ajánlatukban vannak tartalékok. Az egyik 
tartalék az, hogy elmondták itt a főorvos úrnak és az igazgató úrnak is, hogy 
mindenféleképpen be szeretnék hozni a 80 ágyas pszichiátriai osztályt. Ez azt jelenti, hogy ez 
a kastély fölszabadul. Ezzel azt csinál az önkormányzat, amit akar. Nagyon hamar ki tudnak 
onnan jönni, egy éven belül megoldható ez az ügy, azt elmondták, hogy szakmailag hogyan. 
Lehet az önkormányzatnak ez egy önálló projektje, tudnak ebben együttműködni, tudnak egy 
külső, harmadik partnerrel is együttműködni, ha szükségét látják. A lényeg az, hogy nincs rá 
szükség. Ugyanúgy, mint a másik két telephelyet is, ami le van írva, meg tudják szüntetni. 
Bérleti díjakkal kapcsolatban: mind az összes problémát nem lehet száz százalékig megoldani. 
Tehát aki azt gondolja, hogy senkit nem bocsátanak el, aki azt gondolja, hogy az adósság-
állományt átvállalják, és amellett még szolgáltató egészségügyet csinálnak, valami 
kompromisszum kell. Mi a kompromisszum? Kompromisszum az, hogy ezzel a kastéllyal az 
önkormányzat azt, és olyan módon közlekedik, jár el, ahogy ő akarja. A másik, hogy bérleti 
díjjal kapcsolatban hajlandóak megfizetni azt a bérleti díjat, ami a városban szokásos bérleti 
díj az üzlethelyiségekre. Megjegyzi, hogy valószínű a kérdés feltevője nem orvos, tehát egy 
TBC-s beteg beköltöztetésének megvannak a szakmai szabályai, amit az ÁNTSZ ellenőriz, és 
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az ÁNTSZ által kiadott forgatókönyv szerint egy külön lezárt és kialakított részlegbe kell 
megtenni.  
A legkényesebb terület a dolgozói létszám. Azt mondták, hogy 15 %-kal javasolják 
csökkenteni a dolgozói létszámot. Erre van realitás, mert jelen pillanatban nem tudják 
megmondani azt 2008. tavaszán, hogy 2009-ben, 2010-ben milyen teljesítményt és milyen 
plusz szolgáltatásokat tudnak idehozni. Tervezik, elmondták, hogy szemészetet szeretnének, 
egynapos sebészetet, orr-fül-gégészetet, plasztikai sebészetet, hogy a műtő ki legyen 
használva, stb. A logika azt diktálná, hogy ezeket a lépéseket meg kell lépni, de nem örömből 
küldik el a dolgozókat. Ezért ezt lépjék meg most, és utána egy folyamatos építkezéssel újra 
bővítsék fel a létszámot. Ezt most revidiálja a tulajdonostársaival egyeztetve, tehát ha ez segít 
még valamit, akkor vállalják azt hitelesen, hogy minden dolgozót átvesznek, és 
továbbfoglalkoztatnak. Megpróbálják azt az időszakot áthidalni, amíg a teljesítmény fölmegy. 
Az orvosokkal kapcsolatban ilyen kérdés nincsen, mert már korábban is mondták, hogy az 
orvos állományra szükség van, hiszen pont arról van szó, hogy újabb beavatkozáshoz, újabb 
szakterületeket szeretnének behozni. 
Nehéz helyzetben van a képviselő-testület. Úgy gondolja, hogy elég kapacitásuk van ahhoz, 
hogy a 14 milliárd körüli mérleg főösszeggel, ami mind egészségügyi szolgáltatás. Az egri 
kórházzal együtt ez már 20 milliárd fölé megy. Ez már elég ahhoz, hogy szakmailag, 
pénzügyileg képesek legyenek egy 1.7 milliárdos bevételű kórházat megcsinálni. Nem 
hibázhatnak, mert csak egyszer tudnának hibázni, utána kiírnák magukat ebből az iparágból. 
 
Kovács Róbert vezérigazgató, a Medical Investments Zrt. képviseletében: 
Bár ma itt nem hangzott el, de azt hiszi, hogy mindenki számára egyértelmű, és tudott, hogy 
ennek a pályázatnak nemcsak volt egy első fordulója, hanem voltak már előzmények is. Azt 
gondolja, hogy egyfajta kortes beszéd helyett szeretné megerősíteni mindazt a pályázatot, 
mindazt a szakmai, orvos-szakmai, kapcsolatrendszeri, pénzügyi koncepciót, illetve tervet, 
amit mind a pályázat első fordulójában, mind a második fordulóban beadtak. Azt gondolja, 
hogy saját pályázatukról beszélve egyértelműen vállalhatónak érzik és tartják a pályázat 
minden részét és minden elemet. 
A kérdésekkel kapcsolatban elmondja, hogy két nyitott kérdés maradt: az egyik a pénzügyi 
alkalmasság. Nyilván a pályázati anyagban az is látszik, hogy nemcsak a pályázati 
felhívásban előírt 600 millió forinttal, hanem annál jóval többel is rendelkeznek. Közel 900 
millió forint lett bemutatva. A másik konkrétum pedig az ingatlan hasznosítással 
kapcsolatban, megkereste az általuk tett szerződés-javaslatot, amelynek a 7. fejezet 4. 
pontjában tettek egy javaslatot arra vonatkozóan, hogy ezzel esetleges ingatlanok kiürítésével 
kapcsolatban mit és hogyan tegyenek. Semmiféle határozott és kijelentő mód nem szerepel. Itt 
arról van szó, hogy folytassanak tárgyalásokat az önkormányzat és a vagyonkezelő azzal 
kapcsolatban, hogy az esetleges értékesítés és hasznosítás bevételének milyen hányada jöhet 
bele az intézmény működtetésébe. Tehát hangsúlyozottan visszaforgatva a kórháznak, a 
rendelőintézetnek a hosszú távú működtetésébe. Ez a tárgyalások során is teljesen 
egyértelműen körülírásra került, hogy erre gondolnak, és így képzelik. 
A kötbér nettó érték alatt a tényleges beruházás nettó értékét javasolják számításba venni, a 
beárazásuk pro-kontra eltérhet majd a végleges áraktól. Azt javasolja, hogy a konkrét 
beruházási nettó értéket vegyék alapul a kötbéreknél. 
A tárgyalások végén abban maradtak, hogy az önkormányzat a saját erejéből maximum 100 
millió forintot tud az adósság konszolidálásra szánni. Ők pedig azt vállalták, hogy az 
önkormányzattal, vagy akár az önkormányzati biztos közreműködésével a szállítókkal végig 
tárgyalják az összes kérdéses szerződést és a teljes tartozásállományra vonatkozóan közösen 
tesznek majd egy javaslatot. Természetesen ezen tárgyalás-sorozat során, amennyiben 
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kedvezőbb pozíciót tudnak elérni egy-egy beszállítóval kapcsolatban, akkor ennek a pozitív 
oldalát is megosztják egymás között. Ezt utólagoson írásban is megerősítették. 
 
Ormai István polgármester: 
Tehát a kötelezettség-állományból maximum 100 millió forintot kell az önkormányzatnak 
viselnie. 
 
Kovács Róbert vezérigazgató, a Medical Investments Zrt. képviseletében: 
Így van, megerősíti. Ebben egyeztek meg. 
 
Ormai István polgármester: 
Mert ez volt itt a kérdés. 
 
Bakos József képviselő: 
Az az érzése, hogy virágnyelven fogalmazta meg kérdéseit, és menet közben rá kellett jönnie, 
hogy a tanácsnok úr nem tudhatja, hogy ő mire gondol egy adott kérdésnél. Tehát ezeket 
szeretné akkor pontosítani, és a pályázók képviselői elmondanák a válaszaikat. 
 
Ormai István polgármester: 
Azt javasolja a testületnek, hogy most tegyenek még egy kört a kérdésekben, és utána zárják 
le a kérdéseket. Most még a kérdések, és válaszok, utána pedig a vita. 
 
Bakos József képviselő: 
Az első kérdésnél tanácsnok úrtól várt volna egy megnyugtató mondatot, hogy ha jól 
emlékszik, a Medical Investmentsnél értékpapírok szerepeltek fedezetként. Ő nem erre 
gondolt.  
Az együttműködünk kifejezés: a HospInvest Zrt. pályázatával kapcsolatban mondja, az első 
pályázati kiírásnál egyértelműen a kiíró elvárta, hogy vállalja át a szállítói és a peres 
kötelezettségeket. Aztán a lepuhítás után a második pályázatban már megkérdezte, hogy 
ugyan mennyi. Mennyit vállalnak? Neki az, hogy együttműködünk, nem sokat mond. Az igen, 
hogy amit leírtunk, azt vállaljuk, és onnantól kezdve semmit. Aztán, hogy utólag egyeztetés, a 
szállítókkal való tárgyalás során hogy alakul, az egy kérdés. Tehát várta volna, hogy 
tanácsnok úr azt mondja, hogy nem a polgármester úr által említett jelenlegi 420 millió, ami a 
jelenlegi a kórháznál, hanem pl. átadásra kerül majd júliusban, és addigra lesz 600 millió, azt 
nem vállalják, de 400 millióig vállalják. Erre gondolt. Hangsúlyozza, hogy HospInvestnél. 
Gászpor úr az egyik dokumentumban, - nem egyben, többen – cégvezető. Aztán a közjegyzői 
által hitelesített okiratban vezérigazgató. Amikor volt a párbeszéd az Eseti Bizottságnál, ott 
szóba került, hogy nem elnök, csak alelnök. Tisztességesen meg van zavarva e téren annak 
ellenére, hogy nem munkáltatója nevezett úrnak. De azért szeretne tisztában lenni vele, hogy 
milyen minőségében képviseli a céget. Mert meglátása szerint nem mindegy. 
 
Kimegy az ülésteremből Rákóczy Attila alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 16 fő 
 
Bakos József képviselő: 
Figyelmeztetik képviselő-társai, hogy a Medical Investments képviselői ülnek vele szemben. 
Megkapta a választ, azokat elfogadja, itt különösebb problémát nem lát. Azt vette zokon, 
hogy miután ez az önkormányzat vagyona, mindkét pályázó úgy tervezi, hogy kiüríti, át sem 
adná vagyonkezelésbe. Úgy gondolja, hogy az az önkormányzaté, ha azt eladják, ahhoz a 
pályázónak semmi köze, és az ő dolga, hogy ebből visszaforgatnak-e a kórházba vagy nem.   
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Visszatérve a HospInvesthez: a kiszervezésekkel kapcsolatosan természetes, hogy nem a 
konyhára és a mosodára gondolt. Az anyagban talált olyan utalásokat, hogy hosszabb távon az 
alapellátást is magának vindikálja a nyertes pályázó, és itt a HospInvestre gondol, de lehet, 
hogy ha figyelmesen még egyszer megnézné, lehet, hogy a Medical Investments is tett ilyen 
ajánlatot, bár nem hiszi. Konkrétan a 159. oldalon, ha jól emlékszik, a 12. pont szorul 
magyarázatra, ugyanis a szakfeladatokat adják ki a kórházzal, az alapellátást nem 
szándékoznak. De ha elolvassák figyelmesen képviselő-társai a megnevezett, megjelölt 12. 
szerződés-tervezeti pontot, akkor ott félreértelmezhető, és az ő olvasatában ennek a lehetősége 
is megvan. Ugyan a törvény csak a szakfeladatra tér ki, de nem írja azt, hogy „barba-trükkel” 
az alapellátást is át lehet venni. Gondolt itt a pályázó a kórház kapacitás jobb kihasználása 
érdekében, ne adj Isten, a háziorvosokat is beszervezi. Az ominózus mondat erre utal. 
Üzleti terv, szintén Hospinvest: Fejlesztési ígéretek voltak, és az üzleti terv vonatkozó 
sorában nem látja ennek a megjelenését, és ugyancsak nem látja – tekintettel a várható 
bevételre – az adó megjelölését az üzleti tervben. Az az érzése, és elnézést a kritikáért, ez az 
üzleti terv olyan, hogy csakhogy meglegyen, be van csatolva, de lehet, hogy ha részletesen 
belemennének, akkor minden helyrekerülne. Neki fenntartásai vannak. 
A beköltöztetéssel kapcsolatban, ahogy cégvezető úr jelezte, igen, ő nem orvos, de egy 
eszmecserének volt szem- és fültanúja, hogy 80 millió, 100 ezerből megoldják. Tudja, hogy 
előírások vannak, de arra gondolt, hogy ha a tüdőgondozó nem véletlenül volt évtizedeken át 
minden tüdőgondozó külön. Most racionalizálás jelszóval meg költségcsökkentés jelszóval 
behozzák. Neki csak az volt az aggodalma, hogy ha esetleg holnap megy egy röntgen 
felvételre, akkor megszeppen, ha előtte öt perccel pl. egy TBC-s beteget vizsgálnak azon az 
asztalon. Megnyugtató, amit mondtak, hogy bár a kórház területére, de teljesen elkülönülten, 
az ÁNTSZ, stb. előírásoknak megfelelően szándékoznak behozni. Ezt a tanácsnok úrtól is 
elfogadta volna. 
Az orvoshiány azért jutott eszébe, mert megtapasztalták, hogy bezárták a gyerekosztályt,  
 
Ormai István polgármester: 
Bakos Úr ! Kérdéseknél vagyunk, lesz hozzászólás is. 
 
Bakos József képviselő: 
Nem hozzászólás, ez pontosítása a kérdéseknek. 
Elhangzott, hogy a jelenlegi költségek 80 %-át elviszi a bér- és közterhek, ezt ideális lenne 60 
% alá levinni, ezért van magyarázat erre a radikális létszámleépítésre. Viszont nem rég 
hallotta Repa professzort a tv-ben, hogy a munkáltatóval kétoldalú megállapodás, le lehet 
ülni, és ha kevés a fizetés, akkor lehet alkudozni és el lehet menni máshova. Nem tudja 
elképzelni, miután rengeteg a szakorvos hiány, hogy az ország másik végéből nettó 100 ezer 
forintért el fog jönni majd egy orvos. Aggálya az volt, hogy – tekintettel, hogy a korfa kicsit 
magas a jelenlegi helyzetben a nagyatádi kórháznál – honnan hoznak olcsón, jó orvosokat, és 
oldják meg a humán erőforrás szükségletet. 
 
Boros Bálint képviselő: 
A Medical Investments Zrt. képviselőihez szeretné kérdését feltenni: úgy látja, hogy a 
pályázatukban kiemelt szerepe van, ami Nagyatád egyik nagy adottsága, ez a gyógyvíz, a 
gyógyfürdő. Amit leírtak és vázoltak a távlatokban, egy ún. dél-dunántúli reumatológiai 
központot lehetne létrehozni. Ennek hogyan látják a megvalósítási lehetőségét? Ugyanezen 
blokkban a 121. oldalon szerepel egy sportorvosi rehabilitációs kérdés, amit úgy gondol, hogy 
azért is érdekes kérdés, mivel köztudomású, hogy Budapesten van a sportkórház, és 
különböző sportsérüléseket ott látnak el. Ebből adódóan egy rehabilitációs központot lehet 
kiépíteni. Hogyan látják ezt itt, milyen módon lehetne a jövőben megvalósítani? 
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Visszajön az ülésterembe Rákóczy Attila alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 17 fő 
 
Ormai István polgármester: 
A kérdéseket lezárja. Azt javasolja, hogy a Medical Investments Zrt. képviselői válaszoljanak 
először a kérdésekre, utána a HospInvest Zrt. vezetői válaszoljanak. Ha marad 
megválaszolatlan kérdés, akkor Dr. Novák János, az Eseti Bizottság elnöke is válaszol. 
 
Kovács Róbert vezérigazgató, a Medical Investments Zrt. képviseletében: 
Az ő teljes koncepciójuk alapvetően nemcsak arra épült, hogy hogyan lehet a kórház jelenlegi 
költségszintjét lefelé tolni, hanem egyértelműen arra is épült, hogyan lehet a bevételeket 
javítani. Mert ha csak a költségszintet nézik, akkor ennek bizony van közgazdaságtanilag egy 
olyan alsó határa, ami alá már nem lehet és nem is szabad menni. Ez a része a koncepciónak 
és ez a része a fejlesztési tervnek, hasonlóan többi más részével a programnak, egyértelműen 
arról szól, hogyan lehetne a meglévő bevételek mellé plusz forrásokat és plusz bevételeket 
behozni a kórház működésébe. Itt a nagyatádi gyógyvíz megléte és a fürdő megléte minden 
városlakó számára nyilvánvaló és pozitív tény, ők is építettek erre. Tudják azt, hogy itt az 
elmúlt időszakban voltak változások azzal kapcsolatban, hogy a fürdő külön működjön, vagy 
a kórház részeként működjön. Tudomásuk szerint, ezzel kapcsolatban most van egy új döntés, 
ami ismét külön működtetésbe elvinné majd a fürdőt. Ettől függetlenül a lehetőségeket a 
kórház szempontjából szeretnék maximálisan kihasználni, és ez nyilvánvalóan fejlesztéseket 
jelent, és új területek beindítását jelenti, amire a képviselő úr is utalt. 
 
Dr. Freili Géza, a Medical Investments Zrt. vezérigazgató-helyettese: 
A szakmai anyagban is le van írva, azért ez egy többkörös történet. A sportorvosi 
rehabilitációt azért tették bele a pályázatba, mert felméréseik szerint ezen a területen nincs 
sportorvosi rehabilitáció. Magyarországon úgy látják, hogy hiány van. Nem akartak egy olyan 
koncepcióval előállni, ami nem megvalósítható. Azokat a területeket kellett megtalálni, ami 
Magyarországon is úgymond egy fizetőképes keresletet jelent, és nemcsak erre a területre 
épül, hanem ennél nagyobb területeket is képes ellátni. Ezért volt az, hogy a pályázatban a 
sportorvosi rehabilitációt megemlítették. Hozzáteszi azt is, hogy ennek a megvalósításában – 
és ez a fejlesztési elképzelésben is szerepel – elég gyorsan szeretnének lépni, kb. két hét 
magasságában, tudva azt, hogy van egy-két olyan intézmény, aki szintén hasonlóan ezt 
tervezi. A mozgásszervi, illetve a reumatológiai ellátásnál világosan látható, hogy ez egy 
olyan piac Magyarországon, amit egyrészt a társadalombiztosítás egyre kevésbé finanszíroz, 
másrészt pedig ha valaki ezt a piacot egy kicsit nyomon követi, látható, hogy egyre inkább az 
ún. négy és ötcsillagos szolgáltatások felé megy ez a piac, ami ma a magyar valóságtól egy 
picit elrugaszkodott. Tehát az, a korábban TB által finanszírozott ellátásoknak nagy részét 
kifejezetten azok az emberek vették igénybe, akik nem a négy- és ötcsillagos szállodákban 
laktak Magyarországon. Ők egyre inkább kiszorulnak azokról a ma már divatos helyekről, 
mint pl. Hévíz, Hajdúszoboszló, stb., mert ott a színvonalat éppen ezért emelték. Ilyen 
szempontból ezeknek a kezeléseknek egyrészt Nagyatádnak van egy jó híre, ennek a városnak 
nem biztos, hogy az az egyik járható útja a fürdőknél, hogy itt négy- ötcsillagos szállodákat 
kell építeni, hanem itt ma, Magyarországon termelődik egy olyan társadalmi réteg, amely 
ezeket a szolgáltatásokat nem tudja igénybe venni, de ezekre a szolgáltatásokra igénye van, és 
a TB által is finanszírozhatóvá válik. Ennek a központját kell megteremteni úgy, ahogy a 
pályázatban leírták, ezt a kört egyre jobban szélesíteni ebben az országban. 
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Kovács Róbert vezérigazgató, a Medical Investments Zrt. képviseletében: 
Természetesen mindenféle extra fejlesztést úgy szeretnének csak elképzelni, hogy az 
alapellátásnak ne menjen a kárára. Amikor a kórház mostani működését elkezdik stabilizálni, 
és már láthatóak az első jelek, akkor van értelme az ilyen extra dolgokba, de 
semmiféleképpen nem szeretnék ezt hosszú távra halogatni. 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Először is szeretné megkérdezni, polgármester úr hova siet? Megkérné azt, hogy mielőbb 
lezár valamit, a kérdéseket, vagy a tárgyalást, akkor szíveskedjék megkérdezni, hogy van-e 
még valakinek hozzászólása, van-e ilyen igénye? Mert neki lett volna. Tulajdonképpen … 
 
Ormai István polgármester: 
Tessék, képviselő úr. 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Köszönöm szépen. 
Nem kaptak választ arra a kérdésre, hogy a HospInvest milyen minőségben van képviseltetve 
a pályázatban és ezen az ülésen. Először ezzel kellene kezdeni, mert szerinte ez egy kardinális 
kérdés. Ha ezt tisztázták, utána lehetne folytatni ezt az egész tanácskozást. 
A másik kérdése pedig az, hogy akár most, ha már itt ülnek a Medical Investments Zrt. 
képviselői, szeretné, ha bemutatnák, hogy milyen pénzügyi forrásokkal rendelkeznek egy évi 
2 milliárdos bevétellel rendelkező intézmény működtetéséhez. A pályázatból – mivel ehhez 
üzleti terv nem volt csatolva – nem látja ennek a garanciáit. Ugyanúgy szeretné kérdezni a 
HospInvesttől is, ugyanezeket a kérdéseket. Azt látták, hogy az ország hány részében 
üzemeltetnek kórházat, azt is tudják, hogy most esett el Eger, és most következik a Dunántúl. 
Ilyen fajta hatalmas feladatfölvállalás mellett milyen pénzügyi forrásokkal, eszközökkel, 
háttérrel rendelkeznek ahhoz, hogy nyugodt szívvel oda lehessen adni a pályázónak – 
bármelyiknek – az intézmény üzemeltetését. 
 
Kimegy az ülésteremből Batka Gyula képviselő. A képviselő-testület létszáma: 16 fő 
 
Ormai István polgármester: 
Mielőtt folytatnák a testületi ülést, egy kis figyelmet kér, hogy legyen egyértelmű. Barbalics 
képviselő úr egyszer már kérdezett, tehát föltehette volna a kérdéseit. Majd jelezte, és ebben 
egyetértés volt, és senki nem kifogásolta, hogy körbe mennek a kérdésekkel, majd lezárják a 
kérdéseket. Tessék benyomni a gombot, képviselő úr, azért van, és akkor itt lehet látni, hogy 
szeretne kérdezni. Mivel üres a monitor, lezárta. Nem fogja minduntalan megkérdezni, hogy 
szeretne-e még valaki valamit, tessék figyelni az ülés menetét, jelezni, azért van a technika 
lehetővé teszi, hogy a szándékot, ha jelzi a nyomógomb benyomásával, akkor rögzíti, és akkor 
nem maradnak el ezek a dolgok. 
Továbbra is azt gondolja, hogy az ülés menetét úgy folytassák, ahogy elkezdték. Jelen 
pillanatban lezárja a kérdések körét, mivel senki nem jelentkezett kérdéssel. Szeretné, ha a 
feltett kérdésekre – ami a Medical Investmentsre vonatkozik – válaszolnának az urak, ezt 
követően majd megmagyarázza a HospInvest képviselője, hogy milyen minőségben van 
jelent. Azt gondolja, hogy egyáltalán nem érinti a jelen pillanatban a testületi ülés menetét. 
 
Kovács Róbert vezérigazgató, a Medical Investments Zrt. képviseletében: 
A pénzügyi fedezetekkel kapcsolatos kérdésre válaszolva elmondja: ahogy a becsatolt banki 
egyenlegértesítőn is látszik, részben készpénzben, részben pedig abszolút likvid 
értékpapírokban áll rendelkezésre nem az a fedezet, ami a pályázatban is elvárt fedezet volt, 



 15 

hanem ahogy azt már mondta, közel a másfélszeresét mutatták be. Azt gondolja, hogy ez 
kiegészítve adott esetben további eszközökkel a kórház működtetésének bőven megfelelő 
anyagi támaszát jelentheti. 
 
Ormai István polgármester: 
Szeretné, ha egy dolgot pontosítanának. Kétszer visszatért az a megfogalmazás, hogy a 
pályázó esetleges nyertessége esetén együttműködik az önkormányzattal az adósság-állomány 
rendezésében. Ez benne van a pályázati kiírásban. Tehát ezt a pályázati kiírás tartalmazta, 
hogy vállalnia kell, hogy azonnal együttműködik az önkormányzattal. Ez nem azt jelenti, 
hogy ennek során derül ki az, hogy milyen kötelezettséget vállal. A pályázók adósság-
állomány rendezésére vonatkozó kötelezettségeit a pályázat külön tartalmazza, és a 
tárgyalások eredményét tartalmazó előterjesztés rögzíti az ezeknek a végleges változatát, és 
imént is szó esett erről. Tehát két külön dologról van szó. 
Megkérdezi a kérdezőket, hogy maradt-e függően a Medical Investments képviselőihez 
intézett kérdés? 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A Medical Investments Zrt. képviselőitől kérdezte, hogy teljeskörű-e a pályázatuk? Erre nem 
kapott választ. 
 
Kovács Róbert vezérigazgató, a Medical Investments Zrt. képviseletében: 
Pályázatukat teljeskörűnek gondolják. 
 
Dr. Deák Gábor, a HospInvest Zrt. alelnöke: 
Bemutatkozásként elmondja, hogy Dr. Deák Gábornak hívják, és ő a HospInvest Zrt. 
alelnöke. 
Az együttműködéssel kapcsolatos kérdésre reagálva elmondja, hogy a legutóbbi 
megbeszélésen elhangzott az, hogy 394 millió forint volt az adóssága a kiírásban az 
önkormányzatnak, most 420 millió körül van. Azt nem tudják, hogy ez az adósságállomány 
mennyire fog emelkedni, mindenképp behullámzik, hiszen valamennyit tud fizetni a kórház, 
de azt nem szeretnék, hogy ez 600 millió lenne. Annyiban tudják megemelni a tétetet, hogy a 
400 millió forintot 10 %-kal meg tudják emelni, tehát 440 millió forintig képesek és 
hajlandóak az adósságállományt átvállalni. Az együttműködésről pedig elmondja, hogy 
háromoldalúan képzelik el, ez egyedül nem megy.  
Az alapellátás a háziorvosi ellátás, itt sem a kiírásnak nem volt tárgya, sem a pályázatuknak 
nem tárgya. Pályázati szinten semmi közük az alapellátáshoz. Amennyiben megnyernék a 
pályázatot, akkor természetesen fölvennék a kapcsolatot a helyi háziorvosokkal, hiszen ők a 
kapu. De ez nem tárgya a pályázatnak semmilyen szinten.  
Az egészségügynek egy szentháromsága van: a finanszírozás, a szolgáltatás és a kontroll. Van 
az ÁNTSZ és a biztosítás felügyelet, mindig velük egyeztetve történnek lépések. 
Az orvoshiánnyal kapcsolatban elmondja, hogy több mint 250 orvos az alkalmazottjuk, tehát 
akut problémákat is föl tudnak vállalni. Határozott véleménye mindenkivel szemben, hogy 
nincs Magyarországon szakorvos hiány, hanem pénzhiány van. Ha meg tudnák fizetni, akkor 
találnának szakorvosokat. Válasza az, hogy az átmeneti orvoshiányokat helyettesítésekkel, 
kirendelésekkel meg tudják oldani, azt gondolja mindegyik pályázónál nagyobb eséllyel. 
 
Gászpor Jenő, a HospInvest Zrt. cégvezetője: 
Köszönti a képviselő-testületet. A gazdasági vállalatokról szóló törvény alapján, miután a 
cégnek van igazgató tanácsa, úgy akkor vezérigazgató valaki cégjogi értelemben, ha 
egyszemélyi vezetés van. Igazgató tanácsi vezetés esetén a cégnek cégvezetője van, és 
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igazgató tanács van, az igazgató tanácsi tagok a vezérigazgatói cím használatára jogosultak. 
Azért van ez a kettősség, mert közjogilag a cég vezetője, másrészt pedig az igazgató tanács 
tagjaként vezérigazgató. 
A szerződés 12. pontjában szakellátás van, tehát a szakellátást vállalják, hiszen az a 
kórházhoz tartozó szakellátás. Az alapellátást nem vehetik át, hiszen az nem az ő feladatuk, de 
szoros együttműködést szeretnének kialakítani az alapellátásban dolgozó kollégákkal akár úgy 
is, hogy bedolgoznak a kórházba, vagy akár az osztályon is, mint ahogy erre már máshol van 
példa.     
Az üzleti tervet illetően elmondja, hogy az ő modelljük úgy működik, hogy van a HospInvest, 
amely a holdingnak a pénzügyi és szakmai irányító központja, és minden egyes kórházuk egy 
projektcégként működik, amely kórház csak a működtetéssel. Tehát azt várják a projektcégtől, 
- ami nekik abszolút első, és fontos, hogy a betegek ellátásával foglalkozzon. Minden más, 
egyéb kiegészítő terhet a HospInvest Zrt.-nek le kell venni, többek között az anyagellátást és 
egyebeket. Ebben a mérlegben a leendő projekt cégnek a mérlege van, azért nincsenek benne 
a fejlesztések, mert azt a Hospinvest fogja, mint tőkés megvalósítani, és a szolgáltató cégnek 
erre nem kell fordítania, viszont sajnos fizetnek. Ennyi a magyarázata, hogy a HospInvestnél 
kell ezeknek a fejlesztéseknek megvalósulnia. 
Annyit még, hogy a cég mennyire stabil vagy mennyire nem stabil. Elmondta az alelnök úr, 
hogy hány milliárdos forgalma van a cégnek. Jelenleg 864 millió az alaptőkéje. Tehát nem 
gondolná, hogy pénzügyileg annyira instabil lenne a cég.  
 
Dr. Novák János képviselő, az Eseti Bizottság elnöke: 
Örül annak, hogy Bakos képviselő-társa a kérdéseit pontosította, mert nyilvánvaló, hogy 
találgatni nem akart, a maga mértéke szerint próbálta lefordítani a kérdéseit. Emlékezteti 
képviselő-társát, hogy a pályázat tartalmi elemei között, amelyet ő is kellő időben megkapott, 
az 5.1.6. pont nyilatkozik arról, hogy a kötelezettségeket milyen mértékben, milyen 
összetételben vállalja át a pályázó. Erre a HospInvest 400 milliót jelölt meg, amit most 
egyébként 440 millióra emelt. Azon túli kötelezettségeket is kezelni kell, mint minden 
szerződést, amit itt a pályázó elmondott, csak egy háromoldalú együttműködés keretében 
lehet kezelni. Egyébként az együttműködés egyrészt polgári jogi alapelv is, de itt különösen 
jelentősége van, mert tulajdonképpen itt a maradványok kezelésénél az együttműködést külön 
is meg kellett, hogy említsék, ezért lett kiírva a c.) pontban. Tehát pályázati feltétel volt, hogy 
nyilatkozik arról, hogy a nyertességet követően a kötelezettség adósságállomány 
rendezésében együttműködik az önkormányzattal. 
Tájékoztatásul elmondja még, hogy nem volt feltétele a pályázatnak üzleti terv benyújtása. Ha 
valaki benyújtott üzleti tervet, megtehette azt is, hogy valamelyik pályázati elemet nagyon 
nagy részletességgel dolgozta ki, pl. az informatikával is találkoztak.  
Amit a Medical Investments Zrt.-nél 100 millió forint a maximális terhelhetősége az 
önkormányzatnak. De amikor a háromoldalú szerződések történnek, a jelenlegi pozícióknál 
kedvezőbb pozíciót érnek el, akkor lép be az, amit az előterjesztésben megkaptak, hogy a 25 
és 75 %-os megosztottság az önkormányzat javára. Hozzáteszi, hogy ez az önkormányzatot 
illető rész a kedvező pozíciók eléréséből, ez a 100 millió forintot tovább csökkentheti. 
 
Hozzászólások: 
 
Kimegy az ülésteremből Tátrai Jenő és Piri Attila képviselő. A képviselő-testület létszáma: 14 
fő 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A HospInvest képviselői továbbra sem válaszoltak a feltett kérdésre. 
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Az MSZP és a Nagyatádért Egyesület választási programjában ne szerepelt az, hogy ez a 
kórházat az önkormányzat privatizálni akarja, és főként nem úgy, hogy alig, hogy 
megmelegedett a szék a képviselők alatt, máris ezzel foglalkozzanak. A polgármester 
eskütételét követően előterjesztett programja sem tartalmazott ilyent, így meglepetéssel 
értesültek arról, hogy 2007. márciusában egyszer csak előkerült ez a téma, hogy a kórházat a 
város nem privatizálni, hanem úgymond érdeklődő van esetlegesen a kórháznak az 
üzemeltetésére, ne zárkózzanak el tőle, ismerjék meg a javaslatokat, erre vonatkozóan pedig – 
mivel már az önkormányzatot megkeresték – nézzék meg, hogy mit ajánlanak. Ezzel indultak 
egy évvel ezelőtt. Azt követően eljutottunk odáig, hogy az önkormányzat döntött abban, hogy 
kiír egy pályázatot a kórház működtetésre, vagyonkezelésbe adására. Ezt követően később 
rájöttek az előterjesztők arra, hogy ez a pályázati kiírás, ez a pályáztatási rendszer a 
vonatkozó törvényeknek nem felel meg, ezért ezt a döntését visszavonta, és úgy döntöttek, 
hogy jó pénzért, közbeszerzési biztost bíznak meg azzal, hogy a közbeszerzési forma szerinti 
pályázatot elkészítsék. Ez meg is történt. A közbeszerzési biztos meg lett bízva, részére a 
millió forintnál magasabb összegű díj ki lett fizetve, és a közbeszerzési pályázatról történő 
döntést követően a következő testületi ülésen ismételten jött egy előterjesztés, aminek alapján 
mégsem írják ki közbeszerzésre a pályázatot, hanem írják ki a saját szabályaik szerint. Ez 
akkor nem volt megvalósítható, mivel ezt a pályázati kiírást a Közbeszerzési Törvény szerint 
kellett volna kiírni. Erre az volt a válasz, várják meg, mert tudják azt, hogy a Kormány tesz 
majd olyan előterjesztést, hogy nem kell a közbeszerzési szabályai szerint a pályázatot kiírni, 
hanem majd kiírják úgy, ahogy akarják, nem azokkal a szigorú feltételekkel, aminél egy ilyen 
50 milliárdos működtetésű vagyon másnak oda tudnak adni. A pályázat kiírásra került, 
decemberben pedig eredménytelennek nyilvánította a képviselő-testület. Majd utána egy 
nagyon rövid határidővel ismételten kiírta, amelyre most két pályázat érkezett. A két pályázat 
elbírálása van folyamatban, de miért is került az önkormányzat ilyen helyzetbe, hogy ezt a 
lépést elhatározta? Az önkormányzati törvény szerint a kórházi szakellátás biztosítása nem 
városi önkormányzati feladat. 1990-ben az önkormányzatok megalakulásával az 
önkormányzati törvény úgy döntött, hogy az állami tulajdonban lévő vagyontárgyakat átadja 
az önkormányzatoknak. Ezt Nagyatád Város Önkormányzata megkapta, ingyen, ajándékba az 
államtól, és vállalta azt, hogy ezt a kórházat üzemelteti.  
 
Visszajön az ülésterembe Piri Attila képviselő. A képviselő-testület létszáma: 15 fő 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Átvette ez a feladatot a Megyei Önkormányzattól, ez a kórház a Somogy déli részének a 
területét látja el, részben még átnyúlva a megyehatáron is. Tehát nagyon nagy területen lévő 
betegek ellátását biztosítja. Nem volt szó az előterjesztés, a pályáztatás során, hogy vajon mi a 
véleménye azoknak a településeknek, akiket érint ez a közellátási forma, és ennek a 
biztosítása. Nem lát itt polgármestereket, nem látják a véleményüket, hogy mit szólnak 
mindehhez. Nem nagyatádi ügyről van szó, hanem egy egész kistérségnek az ügyéről van szó. 
Ebből kifolyólag az önkormányzat egy megyei feladatot vállalt át, ez nem az ő feladatköre, és 
ezt most tovább akarja adni. 
 
Kimegy az ülésteremből Boros Bálint képviselő. A képviselő-testület létszáma: 14 fő 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Számára ez nagyon aggályos, akár jogilag, de főként etikailag, ha átvesznek valakitől egy 
feladatot, azt, amit nem nekik kellene ellátni, és ha nem birkóznak meg ezzel a feladattal, 
akkor nem annak adják vissza, akit ez illet, hanem odaadják másnak, és mondják ki őszintén: 
pénzért eladják azt, ami nem az övék. Ezt ő nem tudja elfogadni. Ez az első aggálya az egész 
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eljárás megindításával, és a lebonyolításával kapcsolatosan is. A másik alapvető aggálya az, 
hogy van erre egy kialakult törvényes rend, a közbeszerzési eljárás. Miért kellett elhúzni 
odáig ezt az egész pályáztatást, hogy annak a törvénynek a szabálya alól kivegyék ezt az 
egész eljárást, és a saját szabályaik szerint alakítsák és bonyolítsák le ezt az egész 
pályáztatást. Úgy gondolja, hogy erre mindenkinek saját magának kell megadni a választ.  
A pályázatok tartalmával kapcsolatosan: a HospInvest Zrt. legalább csatolt üzleti tervet, 
amelyet a másik pályázó nem csatolt. Hallották, hogy nem volt előírás. Nézzék meg a 
HospInvest üzleti tervét. Szépen kidolgozva, feketén-fehéren szerepel az benn, hogy július 1-
től számolja azt, hogy működtetésbe átvenné az intézményt, és kidolgozta erre vonatkozó 
bevételi-kiadási tervét, amelynek egy leglényegesebb pontját szeretné kiemelni: itt van a 
következő napirendi pont anyaga, az önkormányzat költségvetése, amelyet ezután a napirendi 
pont után tárgyalnak, abból látni azt, hogy az önkormányzat az idei évre a kórház-
rendelőintézetnél személyi jellegű juttatásokra és a munkaadót terhelő járulékokra 1 milliárd 
296 ezer 15 forintot tervez. Nézzék meg, a HospInvest következő évre vonatkozó ugyan ilyen 
jellegű üzleti tervében szereplő bér és személyi juttatásokra vonatkozó tervét. A bér és a 
személyi juttatás összege 773 millió 935 forint. Ez azt jelenti, hogy a jövő évben – szemben 
az idei évben szereplő tényadatokkal – a HospInvest 522 millió 080 ezer forintot kivon a 
rendszerből, a bérekből. El lehet azt képzelni, hogy ha mégsem csökkenti radikálisan 100-
200-300 fővel a kórház létszámát, akkor is elvesz 522 millió forintot a dolgozóktól bérként. 
Ha ezt megszorozzák 25 évvel, akkor 13 milliárd forintot vesz el a nagyatádi dolgozóktól. A 
HospInvest beadott pályázatával kapcsolatosan elmondja, hogy nem véletlenül kérdezte a 
képviselet módját, illetőleg a pályázatban szereplő dolgokat. 
 
Kimegy az ülésteremből Dr. Novák János képviselő. A képviselő-testület létszáma: 13 fő 
Visszajön az ülésterembe Boros Bálint képviselő. A képviselő-testület létszáma: 14 fő 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Gászpor Jenő úr elmondta, hogy ő cégvezető, és cégvezetőként adta be pályázatát. A 
cégkivonat szerint ő Gászpor Jenő cégvezetőként van nyilvántartva, a beadott aláírási 
címpéldánya szerint pedig vezérigazgató. Szeretné felolvasni a Gazdasági Társaságokról 
szóló törvény vonatkozó részét: Ha a társasági szerződés lehetővé teszi, a társaság legfőbb 
szerve a vezető tisztségviselők tevékenységének segítése érdekében egy vagy több cégvezető 
kinevezéséről határozhat. A cégvezető olyan munkavállaló, aki a vezető tisztségviselők 
rendelkezései alapján irányítja a társaság működését. A 29. § (2) bekezdése szerint a vezető 
tisztségviselőt az ügyek meghatározott csoportjaira nézve a gazdasági társaság munkavállalói 
képviseleti joggal ruházhatják fel. A törvény indokolása szerint a cégvezető nem vezető 
tisztségviselő, hanem munkavállaló.  
 
Kimegy az ülésteremből Sasvári Tamás, Rákóczy Attila alpolgármester. A képviselő-testület 
létszáma: 12 fő 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Tehát ebből a szempontból neki aggályos, hogy van két közokirat becsatolva a pályázat 
tartalmaként, és a két közokiratnak a tartalma a vonatkozó törvényi rendelkezéseknek 
szögesen ellentmondó. Ugyanígy nemcsak ez a gondja a pályázatával a HospInvestnek, 
hanem azzal is, hogy induljanak ki a saját pályázati felhívásukból, a pályázati kiírásukból, 
amelyet a korábbi testületi ülésen nagyon kritikusan minősítettek, elmondták azt, hogy ilyen 
gyenge jogi munkával ő életében nem találkozott, mint ez a pályázati kiírás. Ez a képviselő-
testületi tagok felelőssége, hogy mit döntenek, de eszerint a pályázati kiírás szerint is a 
pályázóknak ehhez tartaniuk kellett volna magukat. A pályázat célja, hogy a kórház-
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rendelőintézet működtetésbe adását és a vagyonkezelési jogot adják át, a pályázat tárgya 
pedig meghatározza, hogy miről szól a pályázat. Felolvassa: jelenleg Nagyatád Város 
Önkormányzat Kórház-Rendelőintézet által ellátott egészségügyi feladatok ellátása, az 
egészségügyi intézmény üzemeltetése 25 éves időtartamra.  
 
Kimegy az ülésteremből Csendesné Murányi Ibolya képviselő. A képviselő-testület létszáma: 
11 fő 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Kettes pontja ennek a tárgynak: a közfeladat ellátásához kapcsolódó időtartamra, a vagyon 
vagyonkezelésbe adása, a vagyonkezelésbe adott vagyontárgyak fejlesztése, működtetése, a 
minimum feltételek biztosítása, illetőleg javítása, az intézmény alapvető fekvőbeteg-ellátási 
diagnosztikai és járóbeteg-ellátási struktúrájának működtetése és fejlesztése érdekében.  
 
Visszajön az ülésterembe Dr. Novák János képviselő. A képviselő-testület létszáma: 12 fő 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A következő pont, a 3.1. pont szerint pályázati ajánlat csak együttesen tehető a 2. pontban 
megjelölt feladatokra, tekintettel azok elválaszthatatlanságára. Még lényeges pont a pályázati 
kiírásban, hogy a pályázati eljárásban érvényesen az vehet részt, aki legalább 600 millió forint 
összegű, a feladatellátás, illetve az ajánlatban lévő vállalások finanszírozására felhasználható 
pénzintézeti hitelígérvénnyel, vagy ilyen összegű saját, szabad rendelkezésű, bankban 
elhelyezett, vagy más által, e célra rendelkezésre bocsátott, bankban elhelyezett pénzzel 
igazolja, hogy az eljárás tárgyát képező közfeladat ellátására, valamint az ahhoz kapcsolódó 
vagyonkezelésre pénzügyi-gazdasági szempontból alkalmas. A 4.2.2. pont szerint közös 
pályázat esetén a 4.1.1., a 4.1.2., és a 4.1.4. pontban meghatározott feltételeknek való 
megfelelés a közös pályázatban lévő résztvevő tagoknak együttesen, ezen kívül valamennyi 
alkalmassági feltételnek való megfelelés a közös pályázatban részt vevő valamennyi tagnak 
külön-külön kell igazolnia. Azért kérdezte a pályázóktól, hogy teljes körű nyilatkozatot tettek-
e, illetőleg teljes körűen eleget tettek-e a pályázati kiírásban foglaltaknak, mert megítélése 
nem. Egyik pályázat sem felel meg a pályázati kiírásnak. Nézzék a HospInvest pályázatát. A 
83. oldalon szerepel, hogy a gyógyszerellátás területén a HospInvest Zrt. az intézeti 
gyógyszertárat a kórházaiban már jól bevált szervezeti formában kívánja működtetni, a 
csoporthoz tartozó – kéri jegyezzék meg – Ispotály Holding Kft.-n keresztül. A következő, 
laboratórium fejezetnél: a laboratórium működtetését, hasonlóan a többi, a HospInvest 
csoporthoz tartozó intézmény laboratóriumához, kiszerveznék a HospInvest Zrt. 
leányvállalatához, - még egyszer egy új név – a HospInvest Diagnosztika Kft.-hez.  
 
Visszajön az ülésterembe Sasvári Tamás alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 13 fő 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Nézzék meg a pályázati kiírás szerint, a pályázat elválaszthatatlan részét képező szerződést. 
Itt a vagyonkezelői használati és hasznosítási szerződésben a szerződő felek itt Nagyatád 
Város Önkormányzata, a Kórház-Rendelőintézete – nem tudja, hogy miért, de szerepel bent – 
tessék figyelni, bejön ismételten egy új név, a HospInvest Zrt. 100 %-os tulajdonában álló 
gazdasági társaság. A HospInvest Zrt. négy céggel pályázott a pályázatra. Nem csatolta 
ezeknek a cégeknek ugyan ilyen feltételek szerinti megfelelőségét bizonyító okiratokat, ebből 
kifolyólag az ő pályázata abszolút érvénytelen. 
Nézzék meg a másik pályázót, a Medical Investments Zrt.-t. Kezdjék hátulról, szintén a 
szerződésekkel. Nézzék meg, hogy mit szeretne a pályázó. A szolgáltatási szerződés-tervezet 
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szerint a működtetésbe adó Nagyatád Város Önkormányzata szerződő fél, a másik oldalról a 
Medical Investments Nagyatád Kft. (b.a.), tehát bejegyzés alatt - nem látja a cégkivonatát, 
nem látja semmiféle anyagát - meg a Medical Investments Zrt. Hol van a Medical Investments 
Nagyatád Kft. pályázati anyaga? Ha már bejegyzés alatt van, akkor annak van cégjegyzék 
száma, van statisztikai száma, adószáma. Hol vannak ezek a papírok? Aláírási címpéldány, 
stb. Nézzék meg a pénzügyi megfelelést a cég esetében. Azt mondja, hogy ő teljes körű 
ajánlatot tett. A becsatolt papírok szerint, a banki igazolások szerint a 600 millió forintnak 
úgy felelne meg a Zrt., amely egyébként alig egy éve alakult 20 millió forintos alaptőkével, 
nem tudják, hogy ennek a cégnek milyen vagyoni eszközei vannak, mert a cég nem csatolt be 
semmit. Viszont Varga Zoltán úr becsatolt egy, a Raiffeisen Banknak az egyenlegértesítőjét, 
mely szerint értékpapírokban (nem olvassa fel, mert úgy gondolja, hogy ez nem 
nyilvánosságra tartozó adat), a lényeg az, hogy ebből a készpénzben rendelkezésre álló pénze 
66 millió forint és 13 millió forint, és kész. A TERMINDEX Tanácsadó Rt. igazol 165 millió 
forintot, és kész. Több nincsen. Elhangzott az, hogy likvid értékpapírokkal rendelkezik. A  
pályázati felhívás nem azt tartalmazta, hogy likvid értékpapírokkal kell igazolni a pályázatnak 
való megfeleltségét, hanem pénzzel igazolja, bankban elhelyezett pénzzel igazolja. Ezt nem 
igazolta a pályázó, a pályázati feltételeknek nem felel meg. 
 
Visszajön az ülésterembe Batka Gyula képviselő. A képviselő-testület létszáma: 14 fő 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Ezért javasolja, hogy mind a két pályázatot nyilvánítsa érvénytelennek a képviselő-testület, ez 
határozati javaslat, módosító javaslat részéről, erről majd szavaznak. 
 
Kimegy az ülésteremből Boros Bálint képviselő. A képviselő-testület létszáma: 13 fő 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Hogy alátámassza azt, hogy miért nem felel meg az értékpapír a pályázati kiírásban szereplő 
pénzkövetelménynek, a következőkkel szeretné alátámasztani: A Polgári Törvénykönyv 
338/B) § (1) bekezdés szerint: értékpapírban meghatározott követelést érvényesíteni, arról 
rendelkezni, azt megterhelni, csak az értékpapír által, annak birtokában lehet. A 2001. évi 
CXX törvény, a tőkepiacról, a következőképpen rendelkezik: 
 
Visszajön az ülésterembe Tátrai Jenő, Boros Bálint, Csendesné Murányi ibolya képviselő, 
Rákóczy Attila alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 17 fő 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Az 5. § (1) bekezdése, az értelmező rendelkezésekben szerepel, 42. pontjában, az 
értékpapírnak a meghatározása. Értékpapír: a forgalomba hozatal helyének joga szerint 
értékpapírnak minősülő pénzügyi eszköz. 
A 101. pont szerint pénzpiaci eszköz, sorozatban kibocsátott, pénzkövetelésre szóló eszköz, 
amellyel a pénzpiacon kereskednek. Tehát egy kereskedelmi ügylet tárgya. Az ügyfél fogalma 
pedig az, ügyfél az a személy, aki a törvény hatálya alá tartozó szolgáltatást vesz igénye. 
Miként lehet rendelkezni az értékpapírról? Hallották, hogy likvid. A 138. § (1) bekezdés 
szerint a dematerializált értékpapír megszerzésére és átruházására kizárólag értékpapír 
számlán történő terhelés, illetőleg jóváírás útján kerülhet sor. Az értékpapír tulajdonosának 
azt kell tekinteni, akinek számláján az értékpapírt nyilvántartják. 
A 140. szakasz szerint értékpapír számlaszerződéssel a számlavezető kötelezettséget vállal 
arra, hogy a vele szerződött fél, számlatulajdonos tulajdonában álló értékpapírt a 
számlavezetőnél megnyitott, értékpapír számlán nyilvántartja és kezeli, a számlatulajdonos 
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szabályszerű rendelkezését teljesíti, valamint a számlán történt jóváírásról, terhelésről és a 
számla egyenlegéről, a számlatulajdonost értesíti. Az értékpapír számla tartalmazza az 
értékpapír zárolására való utalást. Nem kaptak olyan jellegű banki kivonatot, hogy az itt 
elhelyezett értékpapírokat zárolták volna, és azt esetleg az önkormányzat részére biztosították 
volna. A számlakivonat nem ruházható át, és nem lehet engedményezés tárgya. Az értékpapír 
számla feletti rendelkezésre a számla tulajdonosa jogosult. Amennyiben mégis csak zárolt 
értékpapír alszámlán került volna ez nyilvántartva, illetőleg oda került volna elhelyezésre, 
akkor a következő rendelkezéseknek felelt volna meg: a számlavezető zárolt értékpapír 
alszámlára vezet át minden olyan értékpapírt, amelyet jogszabály vagy szerződés alapján 
harmadik személyt megillető jog terhel. Az alszámlán meg kell jelölni a zárolás jogcímét, így 
különösen óvadék, stb., és azt a személyt, akinek javára azt bejegyezték. Az alszámláról az 
értékpapír csak akkor szabadítható fel, illetve terhelhető meg újra, ha a zárolásra okot adó 
körülmény megszűnt, és erről az arra jogosult nyilatkozik. Ha a számlatulajdonos a zárolás 
időtartama alatt az értékpapírt jogosult elidegeníteni, a számlavezető gondoskodik arról, hogy 
a zárolásra okot adó körülmény feltüntetésével, az értékpapír jóváírásra kerüljön az új 
számlatulajdonos javára vezetett értékpapír számlához kapcsolódó zárolt értékpapír 
alszámlán. Ennek figyelembevételével a Medical Investments nem igazolta, hogy a pályázati 
kiírásban foglalt feltételeknek megfelel. Az a kérdés, hogy ilyen helyzetben most mit 
tegyenek? Mást nem tehet az önkormányzat, mint mind a két pályázatot érvénytelennek 
nyilvánítja, és így az egész pályázati eljárás eredménytelenné válik. Úgy gondolja, hogy erre 
az esetre az önkormányzatnak, az intézménynek kellett volna már kidolgozott katasztrófa 
tervének lenni, amely meghatározza azt, hogy ilyen esetben mi a legfőbb teendő, és mi lesz a 
következő intézkedés menete, illetőleg annak tartalma. 
Kéri a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy jól fontolja meg, jól gondolja meg, hogy milyen 
döntést fog hozni, mert ha jogszabályba ütköző módon nyilvánít valamelyik pályázót 
nyertesnek, és ezt később bármilyen arra jogosult szerv felülbírálja, és másként dönt, ennek 
nagyon súlyos anyagi következményei lesznek a városra nézve. Ezért ismételten kéri a 
Tisztelt Képviselő-testületet, hogy természetesen ki lehet menni, nem muszáj meghallgatni, 
amit mondanak, lehet hangosan morgolódni ezekről a dolgokról, de ez az egész eljárás így, 
ahogy előkészítve volt, illetőleg a pályázók, amilyen felületes módon készítették el az 
anyagot, és adták be, ez mindenképpen arra utal, és az a következtetés vonható le belőle, hogy 
ez egy 50 milliárdos vagyon eladása, átadása – nem akarja, hogy a polgármester úr 
beleszóljon, illetőleg megrója, hogy azt mondja, hogy eladják, igen, a jogot is el lehet adni, 
természetesen az ingatlan vagyon az önkormányzat tulajdonában fog maradni, - de ez 
mindenképpen egy olyan horderejű döntés, hogy alaposabban kellett volna előkészíteni, és a 
törvényeknek megfelelő döntést kellene meghozni. Jól tudja, a polgármester urat ilyen 
esetekben csak mindig az vigasztalja, hogy a jogi szőrszálhasogatásnak tekinti azt, amit mond, 
és nem veszi komolyan, hogy a jogszabályokat Nagyatádon is be kell tartani. 
 
Piri Attila képviselő: 
A pályázók jelenlévő képviselőit kéri, hogy ne vonjanak le rossz konzekvenciát a képviselő-
testületről. Az iménti hozzászólás nem a képviselő-testületé volt, ez egy személy, illetve egy 
csoport elképzelése, illetve hozzászólása volt. Az a tiszteletteljes kérése, hogy ne vigyék 
Nagyatád Város Testületének rossz hírét szerte az országba, illetve a városét se. 
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
Tisztelt Képviselő-testület ! Megszólíttatott az MSZP és a Nagyatádért Egyesület a választási 
kampányával együtt. Mint a Nagyatádért Egyesület elnöke sokáig kellene, hogy 
gondolkodjon, hogy milyen összefüggés van a választási kampány és a kórház jelenlegi 
helyzete között, de valahogyan nem találja az összefüggéseket. Úgy gondolja, hogy a 
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képviselő úrnak Nagyatádon kellene élnie. Nemcsak fizikailag itt lenni, és ez vonatkozik a 
testületi ülésekre is. Nemcsak testben, hanem lélekben is jelen lenni ebben a városban, hogy 
észre vegye a nagyatádi kórház milyen helyzetben van, milyen helyzetbe került, és milyen 
folyamatnak az eredménye az, amilyenben most van. Utalt rá, hogy a megyei ellátást 
átvállalta Nagyatád a ’90-es években. Mi köze annak a 2008-as évhez? Lehet azt mondani, 
vagy mondhatták volna a ciklus elején, hogy ha a kórházat vagy az egészségügyi ellátást 
adják át a megyének. Akkor az lenne most a vád, hogy miért adták át a megyének, egy fiók 
kórházat létrehozni, és leépítés lett a vége. Akkor meg ez lenne a baj. 26 percet hallgathatták a 
képviselő urat, közben ki kellett mennie. Amit hallott: a képviselő úr ismét keveri a 
fogalmakat, mint a privatizáció és eladás. Nem erről tárgyalnak most. Az, hogy egy külön 
értékpapír tanfolyamot tartott a testület részére, köszöni nagyon, az nagyon kellemes, csak 
hogy nem ért egyet vele. Lehet, hogy a képviselő úrnak ez a véleménye, lehet, hogy majd 
valamilyen grémium ki fogja mondani, hogy a képviselő úrnak volt igaza, de most a 
jelenlévők és a bizottság, nem ezen az állásponton van. Továbbra is azt mondja – úgy 
gondolja – hogy a két pályázat érvényes, eredményessé lehet nyilvánítani, és dönteni tudnak a 
mai nap. Nem arról szól a mai testületi ülés és a napirendi pont, hogy hogyan odázzák el még 
tovább a kórház további sorsát, hanem arról szól, hogy hogyan oldják meg, hogyan legyen 
normális működése ennek a kórháznak. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Megkéri polgármester urat, hogy a rossz szokásától eltérően majd érdemi hozzászólását még a 
téma lezárása előtt tegye meg, hogy reagálhassanak, illetve megjegyzi, hogy Barbalics 
képviselő is megjegyezte, hogy nem szerencsés, hogy a testület fele ilyen fontos témánál ki-
bejárkál, és anélkül alakít majd ki véleményt, hogy meghallgatná az itt elhangzó dolgokat. 
Reméli ez nem annak a jele, hogy már előre eldöntötték a szavazatukat. 
Visszatérve a kérdéseihez: megkérdezte jogi tanácsnok, illetve eseti bizottsági elnök urat, 
hogy nem tartja-e alacsonynak a vagyonkezelésért kapott ellenszolgáltatás összegét. Maga 
részéről alacsonynak tartja, hiszen – ahogy említette – itt több milliárd értékű vagyontárgyról 
van szó, és azért évi 1 millió forint, mint ellenszolgáltatás, ha befolyik, nagyon-nagyon 
alacsonynak tartja. 
Hozzászólva a beadott pályázatokhoz, egy pontosítással kezdi. A múltkor hosszas vita után 
döntöttek arról, hogy abban az esetben, ha a pályázó valamilyen oknál fogva nem tudja ellátni 
az egészségügyi szolgáltatással kapcsolatos feladatait, akkor az OEP-el szembeni követelései 
az önkormányzatra szálljanak át. Ott kivették a „lejárt” szócskát, ez az egyik pályázó esetében 
– a Medical Investments esetében – a vállalásban helyesen szerepel, a szerződés-tervezetben 
benne maradt a „lejárt” szócska. Gondolja, majd később, ha a szerződésre sor kerül, ez 
pontosításra kerül. De arra felhívja a figyelmet, hogy a kettő egymásnak ellent mond. 
Ha már itt tartanak, hogy Országos Egészségbiztosítási Pénztár, mindenhol ez szerepel: OEP-
el szembeni követelés, stb. Nagyon reméli, hogy az ún. biztosítási reformból nem lesz semmi, 
de ha mégis, elképzelhető, hogy ilyen, mint Országos Egészségbiztosítási Pénztár, megszűnik. 
Célszerű lenne pontosításként beleírni, hogy OEP, illetve finanszírozó egészségbiztosítási 
pénztár, hogy egyértelmű legyen, kivel szemben is van követelés, ami esetleg visszaszállhat a 
pályázat kiírójára. 
Áttérve a HospInvest anyagára, ő is amellett teszi le a voksát, hogy érvénytelenné kell 
nyilvánítani annál is inkább, most kér formai hibára hívná fel a figyelmet, külön kiemelve a 
figyelem felhívást az ebben az ügyben eljáró bizottság felé is. A pályázat feltétele volt 
különböző igazolások, nyilatkozatok becsatolása. Míg a Medical Investments esetében 
ugyanúgy, mint a másik pályázónál, ezek: VPOP, területileg illetékes APEH, valamint helyi 
önkormányzati adóhatóság általi igazolásokat jelentettek, és ez utóbbi a helyi önkormányzati 
adóhatóság által ők értelemszerűen a Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetvárosi 
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Önkormányzat Pénzügyi Irodájának az igazolását csatolták be, hogy nincs adótartozásuk. 
Valamilyen oknál fogva a HospInvest anyagában helyi adóhatóság igazolása jogcímen 
Nagyatád Város adóhatóságának az igazolása szerepel. Ezt nem értette, hogy miért, hiszen itt 
nem végez tevékenységet. Véleménye szerint itt a székhely szerint illetékes adóhatóságnak az 
igazolását kellett volna csatolni. A VPOP igazolás, miszerint nincs vám- és adótartozásuk, 
rajta van az ilyen igazoláson, hogy milyen célra bocsátották ki. A HospInvest esetében: „Ezen 
igazolást – figyelem ! – Nagyvárad Város Önkormányzat pályázata részére bocsátottuk ki.” 
Sajnálja, hogy elkerülte itt az ebben eljáróknak a figyelmét. Gyakorlatilag ez nem is Nagyatád 
pályázatára kibocsátott igazolás. 
Anélkül, hogy bármiféle kommentárt hozzáfűzne, mindenki vonja le a tanulságot, felhívja 
még egy úgymond furcsaságra a figyelmet: említette az Országos Egészségbiztosítási 
Pénztárat, vagy – ahogy szokták nevezni: OEP – a pályázati kiírás végig Országos 
Egészségbiztosítási Pénztár, vagy Egészségbiztosítási Pénztár, vagy OEP megjelölést 
használja. Mind két pályázatot összehasonlítva a vállalási nyilatkozatoknál a következőre lett 
figyelmes: ugyanazoknál a pontoknál, a 3-as vállalásnál, illetve a 17-es vállalásnál mindkét 
esetben EP szerepel, mint rövidítés. Meg is akarta kérdezni először, benne volt az, amikor 
legelőször vette kézbe a pályázatot, hogy ugye az OEP-et értsék-e, és nem az Európa 
Parlamentet. De, hogy mind a kettőnél ugyanazon a helyen, ugyanúgy szerepel, ezt furcsának 
tartotta. Nem beszélve arról, ha azt a pontot nézik, ahol arról van szó, hogy a vonatkozó 
jogszabályok szerint az elbocsátásra kerülő munkavállalók különböző terheit kinek kell 
megfizetni, a pályázati kiírásban szerepel, hogy azon személyek vonatkozásában fennálló 
kötelezettség teljesítését a kórház-rendelőintézet, illetve az önkormányzat vállalja, akikkel a 
közalkalmazotti jogviszonyuk megszüntetése az önkormányzati biztos működése alatt 
közlésre kerül. Ez a pályázat szövege beemelve. Azonban egy furcsaság: mind a két esetben 
zárójelbe van téve, míg a pályázati kiírásban – nem lehet azt mondani, hogy egy, az egyben át 
lett emelve – ott nincsen. 
 
Rákóczy Attila alpolgármester: 
Azt kéri képviselő-társaitól, hogy mindenki őrizze meg a nyugalmát, koncentráljon erre az 
előterjesztésre. Ne hagyja magát semmiféle különböző érvek és szakszerűnek látszó érvek 
alapján eltéríteni attól a szándéktól, hogy egyfelől azt hallgasson meg, akit akar. 
Visszautasítja, hogy bárki, bármilyen okból egy másik képviselő-társát arra szólítsa fel, hogy 
kötelező meghallgatni valakit vagy nem. Ilyen nincs. Egy képviselő-testületben mindenki 
önálló emberként ezt el tudja dönteni. Eddig is így volt és ezután is erre kér mindenkit. Annál 
is inkább, mert a lényeg, amire ma választ kell adni, és a szavazásukkal el fogják dönteni, az 
nem egy új keletű dolog. Úgy gondolja, hogy a képviselők eléggé felkészültek, és ha ebben a 
témában, ami elhangzott az egyik pályázó részéről, egy rendkívül érdekes, rendkívül 
bonyolult, összetett, zárt világ a kórház világa, nincs elég információja. Ez teljesen 
természetes, és ebben az esetben egyet tehet, hogy az általa megbízott Eseti Bizottság 
véleményét megismerjék és annak alapján meghozza döntését. Az Eseti Bizottság rendkívül 
nagy, rendkívül alapos munkát végzett, és precízen kidolgozták azt a javaslatot, amit a testület 
elé hoztak. Ennek alapján tudnak válaszolni egy kérdésre, ami nagyon fontos. Nekik ez a 
kötelességük úgy, mint tulajdonosnak, és úgy is, mint leendő tulajdonosnak, mert azok 
maradnak. Egyetlen egy kérdésre kell választ adni, hogy a mai döntés alapján, amikor 
vagyonkezelésbe, működtetésbe adják a Nagyatádi Városi Kórházat, képes-e az a pályázó, aki 
megkapja ezt a feladatot, hogy az eddigiektől eltérően, plusz források bevonásával, 
lehetőségek feltárásával egy olyan szakmai munkát és egy olyan minőségű, egy magasabb 
szintű szolgáltatást biztosítani az itt élő emberek, és a környékben lakó emberek számára. 
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A jelenlegi állapot fenntartását, és a havi 20, 30, 40 milliós hiány állandósulását megítélése 
szerint a képviselő-testület nem vállalhatja föl. Ehhez azt ajánlja a döntéshozóknak, hogy az 
Eseti Bizottság javaslatát támogassák. 
 
Dr. Bóta László főigazgató főorvos: 
Egy éve dolgoznak ezen a feladaton, mert nem találtak jobb megoldást. A változások kapcsán   
Nagyatádon rendkívül nehéz helyzetbe került a kórház. Részben azért, mert 40 %-os aktív 
kapacitáscsökkenést szenvedett el, részben a TVK-ja csökkent, stb. Lényeg az, hogy egy 
felhalmozódó, fokozatosan növekvő kötelezettség-állomány jelentkezett, ugyanakkor a 31 
éves kórház életéből elmaradtak azok a fejlesztések, felújítások, amelyek a jövőben feltétlenül 
szükségesek lesznek, tekintettel arra, hogy egy versengő egészségügyi ellátó rendszer 
körvonalazódik. Ez a megoldás, aminek a kapujában vannak, egyértelműen két célt szolgál. 
Az egyik egy konszolidációs folyamat, a másik egy fejlesztési folyamat. Az önkormányzatnak 
eszközrendszere nem volt hozzá, hogy magára vállalja ezeket a dolgokat, ezért a 
működtetésbe adás mellett döntöttek. Úgy, ahogy korábban mondta, jelenleg is azt mondja, 
nincs más lehetőség. Előttük van két pályázat. Ha abból indulnak ki, hogy ne történjék semmi, 
akkor lehet száz olyan dolgot felhozni, hogy ezen úton haladjanak, de ez sehova se vezet. 
Megoldást kell – még a mai napon – találni, mert az idő sürget. Olyannyira sürget, hogy azt 
mondhatja, hogy további elodázása a probléma megoldásának, nincs lehetősége. Meg kell 
találni a két pályázat közül a jobbikat. Az Eseti Bizottság ezt a munkát elvégezte.  
Elmondja, hogy amikor elolvasnak egy ilyen pályázatot, utána részeltekbe menően történik a 
vizsgálódás.  
Összbenyomása a HospInvest pályázatával az volt, amit az itt megjelent képviselője is 
mondott, hogy kicsit időzavarban voltak, bár ezt nem teljesen érti, mert az első körben is 
ugyanígy itt voltak. Tehát ha akkor dolgoztak volna a feladaton, talán több mint kilenc oldal 
jutott volna a nagyatádi kórházra, a most beadott pályázat szerint, mert ennyi foglalkozik 
Nagyatáddal, az összes többi informatikával kezdve, különböző egyéb más dolgok. Egy olyan 
szempontra szeretné azért felhívni a figyelmet, hogy számára teljesen érthetetlen volt az, hogy 
a legjobban prosperáló belgyógyászat 61 ágyát felére redukálja. Tehát azt az osztály felezi 
meg, amely képes volt gazdaságilag eddig úgy, ahogy stabilizálni a rendszert. Számára ez 
érthetetlen volt. 
A Medical Investments pályázatára azt tudja mondani, hogy egy kidolgozott, jó pályázatnak 
látja. Biztos, hogy ennek is vannak hibái, biztos, hogy ez a pályázat, ha nyertes lesz, változni 
fog, mert az élet folyamatosan változik, a feltételrendszer szintén változik, és ehhez 
adaptálódni kell. 
Ez a működési forma, ami körvonalazódik, illetve a működtetésbe adás kapcsán keletkezik, 
sokkal, de sokkal rugalmasabb, mint az, amiben jelenleg vannak. Egy kis iróniával azt is 
mondhatja, hogy egy év kellett ahhoz, hogy eljussanak idáig. Valóban be kell tartani 
mindazokat a szabályokat, amit a törvény előír. Úgy gondolja, hogy ezen szabályoknak 
mindig igyekeztek megfelelni. Szintén azt tudja mondani, hogy az Eseti Bizottság javaslatát 
vegyék a Tisztelt Képviselők figyelembe, és minél előbb hozzák meg a döntésüket, mert 
enélkül nincs tovább a nagyatádi kórház számára. 
 
Bakos József képviselő: 
Nem kívánt szólni, de mindig úgy alakul, hogy képviselő-társai, alpolgármester úr addig-
addig provokálják, amíg ő is hangot ad nemtetszésének. Itt ül már közel két évtizede, és még 
nem volt szem- és fültanúja politikai csatározásoknak. Nem tudja, hogy került a csizma az 
asztalra, és itt egyesület, MSZP, meg egyebek. De ha már témánál vannak, hadd jegyezze 
meg, azok után, hogy az előtte szóló két képviselő-társa minden szavával egyetért, és csak 
kiegészíteni tudja. Tanácsnok úrtól azt várta volna, hogy fogja a tollat és jegyzetel. Nem 
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pedig, hogy föláll, és kimegy, miután megrótta őt, hogy kiment egy olyan ülésről, ahol 
hivatalosan csak vendégként, önszántából vett részt, és kapott néhány telefont. Ő jogi 
tanácsnokként akkor, amikor a szakjogász elmondja aggályait, ő kimegy. Akkor szóvá tehette 
volna, hogy a frakció ülést nem most kell megtartani. Tessék meghallgatni a polgári oldalt, 
ahogy polgármester úr szokta mondani, mert az évtized legnagyobb horderejű kérdéséről van 
szó, és Tisztelt Képviselő-társak! Nem a sövény nyírásról, nem a kóbor kutyákról van szó. 
Egyetlen egy észrevételt, érvet, amivel meggyőzték volna, hogy rosszul látja a felvetetteket, 
nem hallott. Hogy ne vigye rossz hírét a pályázó. Képviselő-társam ! Nem erről szól ez a mai 
történet. Itt ötszáz embernek, és a város legnagyobb intézményének a sorsáról van szó. 
 
Ormai István polgármester: 
Az a kérése, hogy legyen szíves a hozzászólás tartalmát … 
 
Bakos József képviselő: 
„Rövid leszek polgármester úr. Osztom a főigazgató úr véleményét. Nem elodázni kell. És 
ahogy ő mondta – nem így fogalmazott, de a lényeg az volt – a játékszabályok betartásával 
kell úgymond megszabadulni az intézménytől, mert visszavetődik ránk. Tehát az a kérésem, 
hogy tessék előállni a farbával, és minket jó útra téríteni, és meggyőzni, hogy ez a két 
pályázat tökéletes, hibátlan, ez kell nekünk, és nyugodt szívvel szavazzuk meg, mert a kórház 
és az ötszáz ember sorsa megoldódik.” 
 
Sasvári Tamás alpolgármester: 
Bakos úr soha nem akar hozzászólni, de mégis megteszi mindig. Ő meg kénytelen ilyenkor 
válaszolni, mert ő meg megszólíttatott. „Figyelni kellene Bakos úr. Az Ön mellett ülő 
képviselő-társa azzal a kezdte a hozzászólását, hogy megszólíttatta a jelenlévő három politikai 
– nevezzük politikai – szervezetből kettőt. Én meg erre válaszoltam. Megengedi, hogy ezt 
megtehessem, ugye?” 
A másik, amit szeretne mondani: tökéletesen jól mondja, amit mondott. Most pontosan arról 
tárgyalnak, hogy ennek a kórháznak a sorsa hogyan fog alakulni a későbbiekben. A 
meggyőzés pedig ott van Ön előtt, le van írva. Az Eseti Bizottság erről döntött, hozott egy 
határozatot, egy javaslatot a képviselő-testület elé, amely azt mondja, hogy igen, ezzel meg 
lehet oldani a Nagyatádi Városi Kórház sorsát. Úgy egyébként ha ezt a döntést most nem 
hozzák meg, akkor meggyőződése, hogy a nagyatádi kórház sorsa szintén el lesz döntve, csak 
nem abba az irányba, amelyikbe szeretnék. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Barbalics képviselő úrnak az eljárás menetével, az eljárási mód kiválasztásával kapcsolatos 
hozzászólására szeretne reagálni, némi pontosítással. 
2007. áprilisában a képviselő-testület előtt a kórház-rendelőintézet beszámolt a gazdasági-
pénzügyi helyzetéről, ami beszámolóból a képviselő-testület értesült arról, hogy a kórháznak 
jelentős szállítói állománya van, kifizetetlen számlái, a bevételei nem fedezik a kiadásait, és a 
fenntartónak közbe kell lépni az intézmény továbbvitele érdekében. Ezt követően a kórház-
rendelőintézet egy olyan jellegű választ adott a képviselő-testületnek, hogy ennek a 
problémának a rendezését egyféleképpen tudják elképzelni, külső befektető bevonásával, mert 
ezt a helyzetet nem tudja megoldani a kórház sem a szervezési intézkedéseivel, sem pénzügyi 
forrásokkal. Itt egy külső befektető bevonása elengedhetetlen. Az a lehetőség, hogy a kórház-
rendelőintézet átadható megyei feladatként a megyei önkormányzatnak, ebben a helyzetben 
már föl sem merülhetett, hiszen a szabályok szerint az alakuló ülést követő 6 hónapig tudja 
megtenni az önkormányzat azt, hogy azokat az intézményeit megyei működtetésbe adja, 
amelyek megyei önkormányzati feladatot jelentenek. A külső működtetésbe adás 
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mindenképpen pályázati eljárást igényelt. Milyen jellegű pályázati eljárást folytasson le a 
képviselő-testület? Nem volt egyszerű ennek a megítélése azért sem, mert itt egy 
üzemeltetésre, feladatellátásra kerül sor, ami együtt jár egy vagyonkezelésbe adással is. Mind 
a két feladatra más szabályok vonatkoznak. Az üzemeltetést, mint egészségügyi koncessziót a 
Közbeszerzési Törvény szabályai szerint kell lefolytatni. A vagyonkezelést pedig az 
önkormányzati törvény és az államháztartásról szóló törvényben meghatározott eljárási rend 
szerint kell lefolytatni. Ahogy az országban több helyen is problémát okozott, hogy melyik a 
követendő eljárás, sokszor próbálták ezt rendezni, és áttérni egyik eljárásról a másikra. 
Döntött a képviselő-testület amellett, hogy közbeszerzési eljárás kerüljön lefolytatásra, arról 
is, hogy tárgyalásos, aztán arról, hogy nyílt közbeszerzési eljárásban lesz célszerűbb a kórház-
rendelőintézetet működtetésbe és üzemeltetésbe adni. Azonban egyik pályázati kiírásban sem 
lehetett az önkormányzat elvárásait, szempontjait olyan mértékben megfogalmazni, hogy az 
teljesen fedje az önkormányzat, mint fenntartó céljait. A közbeszerzési eljárás kötött eljárás, 
meghatározott határidőkkel, nagyon részletes adminisztrációval, nagyon pontos értékelési 
szempontokkal, amit előre meg kell határozni egy olyan eljárásban, amikor egy orvos-
szakmai programot kér a képviselő-testület, amikor a pályázóktól olyan feladatok 
megvalósítását kéri, ami előre nem meghatározható, tehát az értékelési szempontokat sem 
tudja hozzárendelni. Ezt már korábbi testületi üléseken is elmondta, amikor ez felvetődött. 
Most azonban úgy gondolja, hogy még egyszer el kell ezt mondani. Kérték közbeszerzési 
tanácsadó segítését - nem közbeszerzési biztost, mert ők a döntőbizottság tagjai - de   
időközben jogszabály módosítás történt. A jogalkotó ennek a kettősségnek a föloldását, hogy 
ÁHT és Ötv. Szabályait, vagy a közbeszerzés szabályait kell alkalmazni,   
jogszabályváltozással oldotta fel, és az egészségügyi ellátó rendszer fejlesztéséről szóló 
törvényt módosította. 
Amikor a képviselő-testület arról döntött, hogy mégsem közbeszerzési eljárás szerint írja ki a 
pályázatot, hanem a vagyonkezelésre vonatkozó szabályok szerint, ezt a törvényt az 
országgyűlés már elfogadta. Ez a törvény akkor a köztársasági elnök aláírására várt. Tehát 
nem arról volt szó, hogy hallották, hogy a kormány majd egy ilyen módosítással él, hanem 
már ilyen stádiumban volt. Azt mondja ez a törvény, hogy a helyi önkormányzat egészségügyi 
szakellátási kötelezettségét más egészségügyi közszolgáltatásért felelős szervvel, vagy más 
fenntartóval, illetve egészségügyi szolgáltatóval történő egészségügyi ellátási szerződés 
megkötése által is teljesítheti. Amennyiben a helyi önkormányzattal szerződéskötésre a helyi 
önkormányzatokról szóló törvény szerinti vagyonkezelői jog átadásához kapcsolódóan kerül 
sor, a szerződéskötés során a közbeszerzésekről szóló törvény szerinti közbeszerzési eljárást, 
a helyi önkormányzatnak nem kell lefolytatni. Ez azt jelenti, hogy ha a feladatellátás a 
vagyonkezeléssel együtt történik, akkor nem kell közbeszerzési eljárást lefolytatni. Hogy 
teljesen egyértelmű legyen a jogalkotó szándéka, a módosító törvényjavaslat indokolása 
részletesen leírja azt, hogy ha a vagyonkezelői jog átadásához kapcsolódóan megvalósuló, 
egészségügyi közfeladat ellátására irányuló szerződések megkötése esetén az Ötv. által 
meghatározott, egymástól elválaszthatatlan elemeket tartalmazó jogintézményre tekintettel az 
Áht. 105/A., 105/C. szakaszaiban foglalt pályázati eljárás alkalmazandó, és az egészségügyi 
ellátási szerződések megkötésére irányuló eljárás során nem a Kbt. szabályait kell alkalmazni. 
Ennek a jogszabálynak az értelmezésében valóban vannak jogértelmezési viták szakmai 
körökben, de azt gondolja, hogy az indoklásból a jogalkotók szándéka egyértelműen 
meghatározható. 
Ezt követően az önkormányzat vagyonhasznosítási rendeletének megfelelő pályázati kiírás 
készült. A vagyonhasznosítási rendelet nem azt jelenti, hogy a képviselő-testület egy teljesen 
szabadon meghatározott eljárási rendet határoz meg, hanem a vagyonkezelési rendeletnek, 
vagyonhasznosítási rendeletnek a szabályai meg kell, hogy feleljenek az államháztartási 
törvénynek, és az Ötv.-ben szabályozott vagyonkezelési jog átadására vonatkozó eljárással. 



 27 

Ami ott le van írva, hogy mit kell tartalmazni a pályázati kiírásnak, mit kell tartalmazni a 
szerződésnek, milyen eljárási rendet kell követni, ennek megfelelően történik a helyi rendelet 
megalkotása, majd később a módosítása is.   
Ez a pályázati kiírás ennek megfelel. 
 
Dr. Novák János képviselő, az Eseti Bizottság elnöke: 
Bakos úrnak annyit szeretne mondani, hogy a jegyzőnőt kérte, amíg kimegy, jegyzeteljen, és 
utána egyeztettek is. Tehát képben volt.  
Barbalics képviselő úr említette a környező települések véleményének a beszerzését. 
Mindnyájan tudják, hogy a környező települések is olyan helyzetben vannak, hogy szóba sem 
jöhet, hogy a kórház fenntartásába bármilyen hozzájárulást tudnának nyújtani, hogy ne kelljen 
a kórházat működésbe adni. Miért kellene a környező településektől arra vonatkozóan még 
külön egyetértő nyilatkozatokat – nem tudja mire gondolt a képviselő-társa – beszerezni, 
amikor ők is arra várnak, hogy végre megoldást találjanak arra, hogy ne kelljen Szigetvárra, 
Nagykanizsára, vagy máshova menniük. Szerinte ez egy mondvacsinált dolog. 
A Hospnvest üzleti tervével kapcsolatosan elmondja, hogy bár nem volt feltétel, elmondta ő 
is, hogy aggasztó az a létszámleépítés megítélése szerint, amit ők terveztek, ebből a 
szempontból szinkronban vannak. 
A HospInvest saját cége az a négy cég, amit a képviselő-társa emleget. Mi akadálya lenne 
annak, hogy ez a négy cég szerepeljen a HospInvest pályázati anyagában? 
A Medical Investments pedig új céget alapít a működtetésre. Ha ennek bármi jogi akadálya 
lenne, akkor nem működne már négy-öt kórház ugyanilyen hasonló pályázatok nyomán úgy, 
hogy egy céget hoztak kifejezetten létre a működtetésre.  
A pénzügyi megfelelőséggel kapcsolatosan pedig biztos, hogy a Medical Investments 
képviselője erre is még tud magyarázatot adni. A pályázati kiírásnál emlékezzenek arra, hogy 
a rendelkezésre állásnál az szerepel, hogy bankban elhelyezett pénzzel igazolja. A pénz és az 
értékpapíroknál a mobilizálhatóság az, - ezt képviselő-társa is tudja, mint szakjogász – a 
rendelkezésre állás. Őnekik azt kell bizonyítaniuk, hogy ez a pénz – függetlenül attól, hogy 
milyen formában van elhelyezve – rendelkezésre áll. Olyan nem volt kiírva a pályázatban, 
hogy ezt a pénzt pl. 90 napra le kell kötni, és csak erre a célra rendelkezésre állítani. Ezt a 
pénzt ki nem kerülheti egyik pályázó sem. Az nemcsak a pályázat szelleméből, hanem a 
tárgyalások során eredményből is levezetné. Ha lehetetlen helyzetbe kerülne valamelyik 
pályázó, és megszegné olyan súlyos módon a szerződéses feltételeket, hogy vagy kivonulna, 
vagy azonnali hatállyal fel kellene mondani a pályázatot, akkor azok a beruházásai, amelyek a 
minimum feltételek biztosításához szükségesek, még akkor sem viheti el magával, ha netán 
előtte két nappal szerzett be 10 vagy 20 milliós eszközöket. Tehát a kórházat nem hagyják itt 
működésképtelenül. Ki az a befektető, aki úgy vállal egy pályázatot vagy egy milliárdos 
befektetést, hogy eleve tudja, hogy nem lesz rá pénze, és bele fog bukni? Semmi olyan 
garanciát nem kértek, hogy tegyenek ide elkülönítve letétbe pénzt, amihez senki addig nem 
nyúlhat, amíg ezek a beruházások vagy bármi el nem indul. Szerinte ez megint mondvacsinált 
ürügy.  
Melsin Valentin képviselő-társának az adóigazolások egyébként hiánytalanok, a Nagyvárad 
elírás, ezt már tisztázták. Az OEP és az EP elírás: azt mondja a  szerződések értelmezésével 
kapcsolatosan a polgári jog, ha összefüggésében a szerződési akarat kétségtelenül 
megállapítható, akkor nem számít, ha van elírás a szerződésben. És ez az OEP és EP 
nyilvánvalóan elírás, és értelmezhető a jogi környezetben. 
Azt mondja, az a véleménye, hogy a jogi oldalról az anyag megfelelően lett feldolgozva. 
Polgári oldal szakjogásza bent volt a bizottságban. Nem tudja, hogy ki dönti el, hogy kikből 
áll a polgári oldal? Ebben az egész pályázati rendszerben volt a törvényesség őre, a jegyzőnő, 
itt volt az irodavezető, szintén jogász, az önkormányzat jogtanácsosa, szintén jogász. Nem a 
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jogi tanácsnok fejéből buggyant ki ez az egész dolog. Ő csak egy koordináló pontja volt 
ennek a munkának. Ennek ellenére azt mondja, hogy jogilag – megítélése szerint – helyesen 
jártak el, a jogszabályoknak megfelelően. Az természetesen nem lehet, hogy mindenáron 
áthajtsanak valamit, ha valami jogtalan. Most az hiszi, hogy egy jogos alaphelyzetből 
indulnak ki, és döntésre képesek. Természetesen a jogi csőrés-csavarásnak, és a bírósági 
eljárásoknak zeg-zúgos útjai vannak, ezt előre megjósolni nem lehet. Azt hiszi, hogy fel 
tudják vállalni a bizottság nevében ennek a döntésnek az ódiumát. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Úgy látszik, ez a generált hozzászólások napja, most már duplán. Novák képviselő úr nem 
értette, hogy mit akart, vagy mit mondott.  
Jegyző asszony említette az ominózus 2007. áprilisi testületi ülést. Van is miért említeni. 
Megtörtént akkor a kórház részéről egy pénzügyi tájékoztatás, és abból kitűnt, hogy a 
vonatkozó jogszabályok szerint azonnal önkormányzati biztost kellett volna bevonni a helyzet 
stabilizálására. Potom kilenc hónapot késett az önkormányzat, amellett, hogy jogszabályt 
sértett. Tehát elmulasztotta még annak a lehetőségét is, hogy saját hatáskörben megpróbálja 
rendbe tenni a dolgokat. Hogy miért, azt ki tudja? 
 
Bakos József képviselő: 
Nem generált hozzászólásokkal kell ezt az ügyet lerendezni, hanem ahogy tanácsnok úr 
elkezdte most itt a vége felé, úgymond kezdeményezni a párbeszédet, ennek van teteje. Örül 
annak, hogy ennyi jogász van a csapatban. Érvek. Pro és kontra. „Tanácsnok úr, engem meg 
lehet győzni, el lehet oszlatni az aggályaimat, de jegyző asszony mondja, hogy Áht. és a 
többi, tehát úgy készült minden, ahogy a nagykönyvben meg van írva. Nekem mégsem tetszik 
az egész, mert „ki lett herélve” ez az első pályázati kiírás tisztességesen. Nem látom a 
garanciális elemeket. Nem mondta a pályázó, hogy szép, szép, hatalmas a kasszája, de hát 
veszteséges a cég. Tavaly is az volt, tavaly előtt is az volt. Ez nekem nem garancia. 
Tanácsnok úr ! Tessék az elmondottakat cáfolni, vagy megnyugtatni, hogy kérem, ez nem így 
van, paragrafus, az helyén való. De letromfolni a másik oldalt, ez most nem a tanácsnokra 
értem, nem ennek van az ideje, lehet majd a szünetben egymást szidni, de most a közös 
megoldást kell keresni. Egyetértünk azzal, hogy tarthatatlan a kórház helyzete. Megoldást kell 
keresni. Az nem jelenti azt, hogy amit idetesznek elénk, azt nekünk feltétel nélkül el kell 
fogadni, mert anno-dacu már néhány hónapja a polgármester úr mondta, hogy kérem, nem 
kell aggódni, ha nem felelnek meg a feltételeknek, akkor eredménytelen, érvénytelen a 
pályázat. (Nem szaporítom, mert nálam mindig pittyeg ez a masina.) 
Tanácsnok úr! Csak így tovább !” 
 
Ormai István polgármester: 
A rendszer úgy működik, hogy a második hozzászólás szabályozva van, és az kettő perc, és 
akkor automatikusan elindul, és annál szólal meg, aki belekerül ebbe a körbe. 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Második hozzászólása van, két percben. Örül, hogy ilyen horderejű kérdésben nem lehet 
többet szólni. 
A jegyző asszony hozzászólására: nem tényszerű és nem valós, amit elmondott. Az 
önkormányzatnak 2006. decemberében, illetőleg a mérleg készítésekor tudomása volt arról, 
hogy a kórház milyen anyagi helyzetben van, és akkor már nem az áprilisi ülésen, hanem 
amikor a mérleg elkészült, tudni kellett volna, hogy itt ha most következetesen betartják a 
jogszabályokat a kórház esetében, önkormányzati biztost kellett volna kirendelni, és ahogy 
elmondta, a polgármester úr fölé is. 
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Ezt a helyzetet, hogy ilyen helyzet alakult ki az önkormányzatnál, illetőleg ennek a pályázati 
eljárásnak a során, ezt az országgyűlés generálta, a káoszt ő okozta. Van egy nagyszerű 
közbeszerzési törvény, aszerint kellett volna ezt az egész eljárást lebonyolítani, és nem kellett 
volna megkettőzni egy sokkal primitívebb helyi szabályozással odaadni a vagyont, 50 milliárd 
forintot. 
Novák képviselő úr, mint ennek a bizottságnak az elnöke, elmondta, teljes mértékben egyetért 
vele. Ebben az egész pályázatban semmiféle garancia nincsen, és ez a legnagyobb baj. 
 
Ormai István polgármester: 
„A 26 perc után képviselő úr, nem is csodálom, hogy elfogyott a szufla.” 
Megkérdezi, van-e még hozzászólás. 
További hozzászólásra nem jelentkezik senki. 
Lezárja a vitát. 
Összefoglalja a mai napirend tárgyalásának a lényegét. Először egy, a vitára vonatkozó 
megállapítás, ami szorosan hozzátartozik a téma tárgyalásához, az érdemi részéhez. Nagyon 
nagy tisztelettel viseltet mindenkinek az álláspontja, különösen az elvi álláspontja iránt. 
Tiszteli azokat az embereket, akiknek vannak következetesen képviselt véleményei, 
álláspontjai. Azt tudomásul lehet venni, sőt, még érti is, ha valaki elvi álláspontja alapján, 
vagy más szempontokat is figyelembe véve, egy dolgot ellenez. Ellenzi a kórház, a Nagyatádi 
Városi Kórház-Rendelőintézet külső befektetőnek történő működtetésbe adását. Ezt megérti, 
és tiszteletben tartja. Ezt meg lehet mondani, lehet közölni, és akkor ez egy tiszta helyzetet 
teremt. De elbújni vélt vagy valósnak tartott problémák, hiányosságok mögé, és úgy tenni, 
mintha ezek a hiányosságok nem lennének, akkor ez egy jó eljárás lenne, és akkor támogatná 
a működtetésbe adást, ez nem ugyanaz. Tehát az elvi álláspontot tiszteletben tartja, ennek a ki 
nem fejtését, pedig hiányolja.  
 
Kimegy az ülésteremből Melsin Valentin képviselő. A képvelő-testület létszáma: 16 fő 
 
Ormai István polgármester: 
Azt kéri, hogy azt a hatalmas energiát, amit a Polgármesteri Hivatal, a képviselő-testület, az 
Eseti Bizottság, a szakemberek arra fordítottak, hogy egy előnyös, kedvező pályázathoz 
érkezzenek, és tudjanak érdemben dönteni, ezt a hatalmas energiát, erőfeszítést, körültekintő 
munkát egy hatalmas energiával devalválni, ez nem egy elvi álláspont, hanem az mögé bújás.  
Tisztelt Nagyatádiak! Tisztelt Képviselő-testület ! Arról döntenek, hogy a körültekintően, a 
jogszabályok figyelembevételével kiírt pályázat végén eredményt hirdetnek-e, megnevezik-e, 
és kijelölik-e a kórház működtetőjét. Ez a döntés a következőt jelenti: mivel a kórház-
rendelőintézet és Nagyatád Város Önkormányzata érdekeinek az érvényesítésével írták ki a 
pályázatot, a város és az itt lakó emberek érdekeit képviselve tárgyaltak az ajánlattevőkkel, és 
a saját érdekeik érvényesítésével tettek előterjesztést a képviselő-testület felé, tehát eleget 
tettek annak a kötelezettségüknek és felelősségüknek, hogy a kórház ügyében eljárjanak, és 
megoldást találjanak arra a problémára, amiben az intézmény van. A működtetésbe adásról az 
az álláspontja, hogy megoldás a probléma kezelésére, a város és a kórház érdekeit szolgálja. 
Ez a pályázat lehet eredményes, a pályázatok érvényesek, és tudnak döntést hozni ebben a 
kérdésben. Ezzel azt tudják elérni, hogy külső erőforrást hoznak be Nagyatádra  a kórház 
további működtetésébe. Világosan beszéljen: minimum 400-450 millió forintos adósság 
átvállalásról beszélnek. Ennyit vállal el, ennyit vállal át a működtető. 300-450 millió forint 
adósságot vállal át. Átvállalja a szerződéseket, a kártérítési pereket, átveszi a kórház 
valamennyi közalkalmazott dolgozóját, és természetesen fejleszteni akarja a kórházat. 651 
millió forint fejlesztést vállalt el az ajánlattevő, és a dolgozók számára pedig minden alapvető 
juttatást, járandóságot biztosítani fog. Ezzel szemben, ha egy számukra, az érdekeik szerint 
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elfogadható ajánlatot most nem fogadnak el, ezt követően a fog történni, hogy Nagyatád 
városban hosszú évekre, 6-8 évre leállnak a fejlesztések, veszélybe kerülnek az 
önkormányzati feladatot ellátó intézmények, az ő tevékenységük, mert minden pénzt, minden 
forrást a kórházra kell fordítani, és semmi biztosíték nincs arra, hogy hosszú távon ezzel 
együtt is működni tud az intézmény. Ez a tétje ennek a folyamatnak, hogy világos legyen 
mindenki előtt, hiszen nincsenek szabad forrásaik, korlátozottak a hitelfelvételi lehetőségeik, 
tehát a fejlesztésektől és az intézmények működtetésétől kellene elvenni a pénzt. Vagy meg 
kellene szüntetni a kórház sok ellátási formáját, osztályát. Tehát erről beszélnek, ez a tét. Egy 
tisztességes, körültekintően elkészített, előkészített döntés előtt állnak. Azt gondolja, hogy ezt 
kell megfontolni, és minden képviselő-testületi tagnak ezt kell megfontolni, és nem más 
szempontokat fölé emelni a nagyatádi emberek, a város és a kórház szempontjai fölé. Nem a 
paragrafusokat kell előtérbe helyezni hanem a megoldást kell megtalálni, és azt kéri a 
képviselő-társaitól – valamennyitől – hogy támogassák a működtetésbe adást, szavazzanak 
igennel, és segítsék, hogy Nagyatád városa eredményesen oldja meg ezt a feladatát is, és 
tovább tudja vinni a város fejlődését, és eredményesen tudják ellátni a feladataikat. 
Konstruktivitást, együttműködést kér, mivel elvi kifogás nem hangzott el, együttműködést 
kér, és azt, hogy ezt a megoldást, amit közösen alakítottak ki, és megtaláltak, ezt sikerre 
tudják vinni, és végül eredményesen képviselve a város, a kórház és a nagyatádiak érdekeit, 
megoldják ezt a problémát. Képesek rá, minden képviselő-testületi tag támogatását kéri 
ehhez. 
 
Dr. Novák János képviselő: 
Barbalics képviselő úr egy ügyrendi javaslatot tett, még a vita elején, amiben mindkét 
pályázat érvénytelenségének és a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítását javasolta. 
Mivel ez a határozati javaslat 2. pontjában az elfogadás vagy a nem elfogadás kérdése, nem 
tudja, hogy a képviselő úr fenntartja-e ezt az ügyrendi javaslatát. 
A polgármester úr többször is mondta, hogy az ajánlattevő. Szeretné megkérdezni, hogy itt a 
polgármester úr a határozati javaslatban a Medical Investments Zrt.-re gondolt, mert 
beszélhettek volna mind a kettőről. Tehát a határozati javaslatban az üzemeltetőnek javasolt 
személyről van szó. 
 
Ormai István polgármester: 
Igen. 
 
Dr. Novák János képviselő: 
A hallgatók is értsék, illetve a nézők is, és hogy egyértelmű legyen, hogy nem másról van szó, 
mint a határozati javaslatban javasolt üzemeltetőről.  
 
Ormai István polgármester: 
Ő az ülés során egy indítványt jegyzett fel. Ez arról szólt, hogy a képviselő-testület mindkét 
pályázatot nyilvánítsa  érvénytelennek.  
Megkérdezi, van-e másnak javaslata, volt-e más indítvány? 
A vitát lezárták. 
 
Dr. Barbalics István képviselő. 
Nem kíván indítványt tenni. Nem tehet róla, hogy a jegyző asszony nem szólt a polgármester 
úrnak. Nem ez volt a javaslata.  
 
Ormai István polgármester: 
Képviselő Úr ! Légy szíves, ismertesd a javaslatodat. 
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Dr. Barbalics István képviselő: 
Az volt a határozati módosító javaslata, és nem ügyrendi javaslata volt, hogy mindkét 
pályázatot a képviselő-testület nyilvánítsa érvénytelennek, és az egész eljárást 
eredménytelennek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Dr. Barbalics István képviselő által, az imént 
elmondott, következő javaslatát: a képviselő-testület mindkét pályázatot érvénytelennek, és az 
egész eljárást eredménytelennek nyilvánítja. 
 
A képviselő-testület Dr. Barbalics István képviselő által, az imént elmondott, következő 
javaslatát: a képviselő-testület mindkét pályázatot érvénytelennek, és az egész eljárást 
eredménytelennek nyilvánítja – 2 igen szavazattal, 1 tartózkodással, 13 ellenszavazat mellett 
nem fogadja el, és a következő határozatot hozza: 
 
67/2008. (III. 04.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Dr. Barbalics István képviselő 
azon javaslatát – amely szerint Nagyatád Város Önkormányzata Kórház-Rendelőintézet 
működtetésbe és vagyonkezelésbe adására kiírt pályázati felhívásra érkezett mindkét 
pályázatot nyilvánítsa érvénytelennek, és az egész eljárást eredménytelennek – 
elutasítja. 
 
Visszajön az ülésterembe Melsin Valentin képviselő. A képviselő-testület létszáma: 17 fő 
 
Ormai István polgármester: 
A határozati javaslatról szavaznak. Kérte a név szerinti szavazást. Kéri a jegyző asszonyt, 
hogy ezt bonyolítsa le. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az SZMSZ szerint a név szerinti szavazás lefolytatása a következő: a jegyző a képviselők 
névsorát ABC sorrendjében olvassa fel úgy, hogy a polgármester az ABC rendtől eltérően, 
utoljára szavaz. A képviselők nevük olvasása után egyértelmű igennel vagy nemmel 
szavaznak. A szavazatok elhangzását követően a szavazatokat össze kell számolni, és az 
eredményt a polgármester hirdeti ki. 
A név szerinti szavazást kötelező elrendelni, ha a polgármester kéri, és a tulajdonnal való 
rendelkezés tárgyában. 
 
Ormai István polgármester: 
Az előterjesztés határozati javaslatáról szavaznak. 
Megkéri Dr. Kovács Ildikó jegyzőt, ismételje meg SZMSZ szerinti név szerinti szavazás 
szabályait.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Bármelyik képviselő javaslatot tehet név szerinti szavazásra. E kérdésben a képviselő-testület 
vita nélkül, a jelenlévők többsége szavazatával dönt. Név szerinti szavazást kötelező 
elrendelni, ha azt a képviselők 1/3-a (6 fő) kéri, ha önkormányzati tulajdonról való 
rendelkezés tárgyában kérik, ha azt a polgármester vagy a bizottsági elnökök többsége kéri. 
Tehát itt kötelező elrendelni. 
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Ormai István polgármester: 
Megköszöni Dr. Kovács Ildikó jegyző tájékoztatóját. Megkéri, hogy a szavazáshoz olvassa fel 
a képviselők nevét. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Felolvassa a képviselők nevét, ABC rendben, a következők szerint: 
 
Dr. Bakács Tiborné    igen 
Bakos József     nem 
Dr. Barbalics István    nem 
Batka Gyula     igen 
Boros Bálint igen  
Csendesné Murányi Ibolya igen 
Greller Károly igen 
Hubay Sándor igen 
Kovács Károly igen 
Dr. Ludas László nem 
Melsin Valentin nem 
Dr. Novák János igen 
Piri Attila igen 
Rákóczy Attila igen 
Sasvári Tamás igen 
Tátrai Jenő igen 
Ormai István igen 
 
Ormai István polgármester: 
Ismerteti a szavazás eredményét. Igen szavazat 13, nem szavazat 4. Tehát az előterjesztés 
határozati javaslatát a képviselő-testület elfogadta. 
 
A képviselő-testület a fenti szavazás után a következő határozatot hozza: 
 
68/2008. (III. 04.) számú határozat: 
 

1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a Kórház-
Rendelőintézet által ellátott feladatok átadásával, és az ahhoz kapcsolódó 
vagyonkezelői jog létesítésével. 

 
1.) Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Kórház-Rendelőintézet 

működtetésbe, vagyonkezelésbe adásával kapcsolatos, az 5/2008. (I. 24.) számú 
határozat 3. pontjában elfogadott pályázati felhívás alapján indított pályázati 
eljárásban a HospInvest Egészségügyi Befektetési Zrt., valamint a Medical 
Investments Zrt. pályázatait érvényesnek, a pályázati eljárást eredményesnek 
nyilvánítja. 

 
2.) A Képviselő-testület – az Eseti Bizottság javaslatát megismerve – a pályázatok 

értékelése alapján  
- 1. helyre a Medical Investments Zrt.-t, 
- 2. helyre a HospInvest Egészségügyi Befektetési Zrt.-t rangsorolja, 
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s ennek alapján a Kórház-Rendelőintézet feladatainak ellátásával, és a 
feladatellátást szolgáló vagyon kezelésével, illetve használatával a Medical 
Investments Zrt.-t bízza meg. 

 
3.) A Képviselő-testület felhatalmazza a kijelölt működtetőt, hogy már a 

szolgáltatási, vagyonkezelői, vagyonhasználói szerződések megkötése előtt a 
Kórház-Rendelőintézet tartozásállománya rendezésére irányuló egyeztetéseken, 
tárgyalásokon az intézmény és a fenntartó képviselőivel együtt, a pénzügyi 
stabilitás sikeres megvalósítása érdekében részt vegyen. 

 
4.) A Képviselő-testület elrendeli a szolgáltatási, vagyonkezelői, vagyonhasználói 

szerződés- tervezetek elkészítését. 
 

Határidő: 2008. március 10. a pályázók tájékoztatására 
                 2008. március 31. a szerződés-tervezetek elkészítésére 
Felelős:  Ormai István  tájékoztatásért 
               Dr. Kovács Ildikó szerződés-tervezetek elkészítéséért 

 
Ormai István polgármester: 
Köszöni a képviselő-testület munkáját. Köszöni a pályázóknak, hogy az ajánlatukat, a 
pályázatukat megtették. A napirendet lezárja. 
 
 
Ormai István polgármester 16.55 órakor szünetet rendel el. 
 
Elmegy a képviselő-testület üléséről Tátrai Jenő képviselő. A képviselő-testület létszáma: 16 
fő 
 
Szünet után: 
 
Hiányzik az ülésteremből Rákóczy Attila alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 15 fő 
 
2.) Előterjesztés az önkormányzat 2008. évi költségvetéséről szóló 5/2008. (II. 15.) rendelet 

módosításáról 
Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
A költségvetési rendelet-módosítás tartalma, hogy a képviselő-testület értsen egyet azzal, 
hogy 50 millió forint önkormányzati támogatás előirányzatot biztosítson a Városi Kórház-
Rendelőintézet részére azzal, hogy ezen előirányzat a szükség szerint alakuló kötelezettség 
állományok teljesítésére fordítható, egyeztetve az önkormányzati biztossal. Első esetben a 
kórházban dolgozó energia szolgáltató, mint a legnagyobb beszállító, és a legnagyobb 
kötelezettségekkel rendelkező beszállító részbeni számlatörlesztésére fordítandó. Ezzel együtt 
pedig, és ezt követően egyeztetve az önkormányzati biztossal kerülne felhasználásra ez a pénz 
akkor, amikor szükség van rá, tehát a legnagyobb probléma-helyzet esetén lehetne 
felhasználni. A költségvetési rendelet-módosítás erre vonatkozó részei azok, amelyek a 
rendelet módosítását jelentik. 
 
Visszajön az ülésterembe Rákóczy Attila alpolgármester. A képviselő-testület létszáma: 16 fő 
Kérdések: 
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Bakos József képviselő: 
Korábban döntöttek, hogy a kórház részére 100 milliót segítségképpen átadnak. Jól 
emlékszik-e vagy rosszul? Ha jól emlékszik, akkor mennyi került átadásra? Második 
kérdésére félig-meddig választ kapott, hogy a Dalkia, és hogy az önkormányzati biztossal 
egyeztetve. Személyiségi jogok miatt nem sorolhatja, hogy a listán van néhány olyan 
nagyatádi kis- és középvállalkozó, akinek létkérdés a függőben lévő pénze. Egy „B” 
verzióként talál a Dalkiának kevesebbet kellene, és a maradékon pedig néhány nehéz 
helyzetben lévő beszállítót kellene úgymond kielégíteni. Tehát a kérdése az – tekintettel arra, 
hogy egy multicégről van szó, és neki azért annyira nem égető, mert van forgótőkéje, bár 
polgármester úr elmondta, hogy miért Dalkia. Kérdezi, hogy korábban történt-e a kórháznak 
pénzeszköz átadás, illetve van-e arra lehetőség, hogy az ő javaslatát szavazza vagy leszavazza 
a testület? 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
Bakos képviselő úr felszólalásából egyszerűen nem is érti, hogy mi az, hogy Dalkia. Itt az van 
a határozati javaslatban, hogy az energia szolgáltató lejárt számláinak részbeni 
kiegyenlítésére. A kórháznak az energia szolgáltatója – ha jól tudja – az E.ON. Akkor miért 
nem írják bele azt, hogy az E.ON-nak fizetnek 37 millió forintot. 
 
Ormai István polgármester: 
Megkérdezi, van-e további kérdés. 
További kérdés nincs. A kérdéseket lezárja. 
Nem döntöttek arról, hogy 100 millió forintot biztosítanak a Városi Kórház-Rendelőintézet 
részére, nincs ilyen döntés. 
A képviselő úr által felvetettekre más, további beszállítók. Egyetért. De nem a képviselő-
testület hatáskörében van, hogy a képviselő-testület nézze meg, hogy mit kell tenni. Azt 
gondolja, hogy az a javaslat, amit az előterjesztés tartalmaz, egyértelmű. Abba beleérthető, 
beleértendő az is, amit felvetett a képviselő úr. Dalkia Energia Szolgáltató. 
 
Hozzászólások: 
 
MelsinValentin képviselő: 
Sajnos valóban nincs ilyen határozat, illetve döntés, hogy a kórháznak kerüljön átadásra ez a 
100 millió forint, mert sajnálatos módon nem került bele a jegyzőkönyvbe. A tv felvételen 
elhangzott és látható, és itt helyben hallották, amikor a januári ülésen a polgármester úr úgy 
nyilatkozott, hogy a 100 millió forintos folyószámla hitelkeret emelést javarészt a kórház 
javára kívánja fordítani. De sajnos ez a jegyzőkönyvbe nem került bele. 
 
Ormai István polgármester: 
Képviselő Úr ! Határozatunk van. 
 
Dr. Barbalics István képviselő: 
A kórházi anyagban látták azt, hogy legalább 200 hitelezőnek tartozik a kórház-
rendelőintézet. Miért kell akkor egyetlen egy szolgáltatót ebből kiemelni? Mi az oka, indoka 
annak, hogy a kórháznak úgy adnak 50 millió forintot, hogy ebből 37 millió forintot a 
Dalkiának adnak? Mi lesz a többiekkel? Nem sérti-e a versenyhelyzetet ez a dolog, hogy 
egyes hitelezőket előnyben részesítenek, másokat pedig nem? Azon van, hogy az az összeg, 
amit megszavazott a képviselő-testület az előző döntésével, hogy átvállalja a nyertes pályázó 
a lejárt tartozásoknak azt a részét, az rendben van, az azon felüli összeget pedig arányosan 
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osszák el, és fizessék, és ne kivételezzenek senkivel se úgy, hogy egyetlen egynek egy 
hatalmas nagy összeget adnak, a többieknek pedig semmit. 
 
Dr. Novák János képviselő: 
Részigazság van mind a kettőben, a megítélése szerint. 
A határozati javaslatot pontosítaná, illetve szeretné annyiban megváltoztatni, hogy úgyis az 
önkormányzati biztossal való együttműködés, ami ezt a dolgot pontosan konkretizálja. A 
határozati javaslatot a következők szerint javasolja megszövegezni: „A képviselő-testület 
egyetért azzal, hogy a kórház-rendelőintézet részére az önkormányzati biztossal történt 
egyeztetés alapján maximum 37 millió forint 2008. március 5-én átadásra kerüljön energia 
szolgáltatói lejárt számlák részbeni kiegyenlítésére, ugyanakkor jóváhagyja, hogy energia 
szolgáltatói aktuális számlák kifizetéséhez az önkormányzat az önkormányzati biztossal 
egyeztetve, szükség esetén további forrást biztosítson.” Így megvan az a szabad mozgástér, 
amiben a legjobb szakmai döntés és tárgyalási pozíció alapján majd az önkormányzati 
biztossal egyeztetve ezt a dolgot tudják részletezni, és akkor ez a dolog megoldódik 
véleménye szerint. 
 
Ormai István polgármester: 
Megkéri Dr. Novák János képviselőt, röviden ismételje meg a módosító javaslata lényegét. 
 
Dr. Novák János képviselő: 
A harmadik sor elején lévő „az” szót javasolja kihagyni. A szöveg így a következő lesz: 
…energia szolgáltatói lejárt számlák, az alsó, negyedik sor elejéről ismét javasolja kihagyni 
az „az” szót, a szöveg a következő legyen: …energia szolgáltatói aktuális számlák.” 
 
Bakos József képviselő: 
Tanácsnok úr javaslata mindjárt jobban hangzik. Csak a pontosítás végett, mert lehet, hogy a 
polgármester úr félreértette. Szó sincs itt arról, hogy a képviselő-testületnek delegálná a jogot, 
vagy akár indikálná, hogy eldöntsék, kinek meg hogyan. Bár úgy érzi, hogy a kórház le lett 
kiskorúsítva, mert a tisztességes az lenne, ha – de miután elveszítette a bizalmat és ezért van 
ott az önkormányzati biztos – ezért nem a főigazgató úr fogja eldönteni, hogy hogyan 
rangsorolnak. Szeretné, ha ez a jogosítvány a kórházé lenne, és szó sincs arról, hogy ő bárkit 
is javasolna. Ne csak a Dalkia. 
 
Ormai István polgármester: 
Egyetértenek. Elnézést kér, de még mindig Novák János javaslatát nézi, hogy megértse, mert 
szeretne benne állást foglalni. Tehát az „az” helyett „a”? 
 
Dr. Novák János képviselő: 
Megismétli javaslatát: a határozati javaslat harmadik sorából töröljék „az” szót, a szöveg a 
következő legyen: …”energia szolgáltatói lejárt számlák részbeni kiegyenlítésére,ugyanakkor 
jóváhagyja, hogy energia szolgáltatói aktuális számlák kifizetéséhez az önkormányzat az 
önkormányzati biztossal egyeztetve további forrást biztosítson.” 
Teljesen érthető szerinte most már így talán. 
 
Ormai István polgármester: 
Megértette, egyetért vele. 
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a 2. napirend határozati javaslatát – Dr. Novák 
János képviselő által elmondott módosítással együtt. 
 
A képviselő-testület a 2. napirend határozati javaslatát – Dr. Novák János képviselő által 
elmondott módosítással együtt egyhangú – 16 – igen szavazattal elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 
69/2008. (III. 04.) számú határozat: 
 
A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a Kórház-Rendelőintézet részére az 
önkormányzati biztossal történt egyeztetés alapján maximum 37.000 eFt 2008. március 
5-én átadásra kerüljön energia szolgáltatói lejárt számlák részbeni kiegyenlítésére, 
ugyanakkor jóváhagyja, hogy energia szolgáltatói aktuális számlák kifizetéséhez az 
önkormányzat az önkormányzati biztossal egyeztetve szükség esetén további forrást 
biztosítson. 
Határidő: 2008. március 5., illetve folyamatos 
Felelős:   Ormai István polgármester 

   Kliment Tiborné irodavezető 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet. 
 
A képviselő-testület a rendelet-tervezetet egyhangú – 16 – igen szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat 2008. évi 
költségvetéséről szóló 5/2008. (II. 15.) rendelete módosítására vonatkozó 11/2008. (III. 5.) 
rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület ülését 17.30 órakor 
bezárja. 
 

K.m.f. 
 
 

 
Ormai István        Dr. Kovács Ildikó 
polgármester                 jegyző 
 
 
 

 
Csendesné Murányi Ibolya      Dr. Ludas László 
képviselő        képviselő 

jegyzőkönyv hitelesítők 
 


